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Vážení šestkoví sousedé, 

nový rok s sebou vždycky přináší naději a optimismus. 
Chceme zapomenout na to, co se nepovedlo a soustředit se 
na nové začátky s čerstvou energií a plány na to, co můžeme 
udělat lépe a jak se posunout. 

Vítám vás teď na stránkách Šestky v novém designu. 
Je to jeden z posledních kroků, který souvisel se změnou 
vizuální identity a novým logem. Stále tu najdete informace 
a zajímavosti z Prahy 6, ale chceme vám je podávat atraktivní, 
moderní formou. Proto věřím, že si na novinku rychle zvyknete 
a oblíbíte si ji. 

A jaký bude rok 2023 na šestce? Hodně vám napoví 
rozpočet, který se nám podařilo schválit krátce před Vánoci. 
Důležitým tématem určitě zůstane energetická krize, a právě 
na ni jsme se při jeho sestavování dokázali připravit. Za sebe 
i své kolegy vám slibuji, že nikoho nenecháme „ve štychu“. 
Více si o tom přečtěte uvnitř čísla. Máme ale připraveny 
i peníze na investice, protože právě to, že se šestka rozvíjí, 
z ní dělá výjimečné místo k životu. Dokončíme revitalizaci 
parku Lazaro Cardenase, z bývalého bubenečského nádraží 
se konečně stane komunitní centrum, kurty na Macharově 
náměstí dostanou nové zázemí, začneme s výstavbou tolik 
potřebné základní školy Kocínka i s projektováním nové LDN 
v Ruzyni a budeme důsledně kontrolovat, aby i ze soukromých 
developerských projektů měli užitek obyvatelé Prahy 6. 

V lednu nás také čekají prezidentské volby. Volební místnosti 
na šestce budou připraveny 13. a 14. ledna tak, jak jste zvyklí 
v místě bydliště. Volit ale můžete i mimo něj, proto si už nyní 
můžete na úřadě vyzvednout voličské průkazy. Věřím, že se 
nám společně a zodpovědně podaří zvolit reprezentativní 
hlavu státu pro dalších pět let. 

V roce 2023 vám přeji zdraví, optimismus a mysl otevřenou 
novým nápadům.

Váš Jakub Stárek

Šabachův park patřil v závěru roku opět Vánocům. Bohatý 
program, během kterého vystoupily na pódiu jak děti ze 
šestkových škol a školek, tak známé osobnosti a hudební tělesa, 
tradičně zakončila 25. prosince Česká mše vánoční Jakuba Jana 
Ryby. Fotografie z vánočních oslav najdete na stranách 20 a 21. 
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Krátce z radnice 
⟶ Své předsedy už má všech 14 
komisí, jejichž vznik iniciovala 
a schválila rada. Nově jsou mezi 
nimi například také komise – 
pracovní skupina pro tramvajovou 
trať na Dědinu, pro památkovou 
péči, pro Nápad pro šestku nebo 
komise ke zpracování konceptu 
hubu v dostavovaném 4. kvadrantu 
Kulaťáku. 
⟶ Zastupitelé schválili 
poskytnutí další humanitární 
pomoci ukrajinskému městu 
Chmelnyckyj, a to do výše 200 000 
korun. Preferovanými dary jsou 
elektrocentrály a zimní oblečení. 
⟶ Ekologické dotace v celkové 
výši 1,3 milionu korun budou 
letos rozděleny takto: 600 tisíc 
na ekologické aktivity ve veřejném 
prostoru, 300 tisíc pro projekty 
ve školách, 200 tisíc na údržbu 
vzrostlých dřevin a 200 tisíc na malé 
ekologické projekty. 
⟶ Zástupci obyvatel Vokovic spolu 
s městskou částí uzavřeli po několika 
letech jednání dohodu s investorem 
rezidenčního komplexu v části 
bývalého průmyslového objektu 
Aritma, společností Crestyl. Ta se 
zavazuje, že za striktně daných 
podmínek postaví bytové domy 
s komerčními prostory a ordinacemi 
a poskytne prostředky na výstavbu 
školky a chytrých dopravních řešení.

Koncem loňského roku přibylo 
na šestce 35 nových laviček, jde 
o náhradu za reklamní lavičky. Výměna 
bude pokračovat i letos.  
DKdyž hlavní město ukončilo spolupráci 
se společností AD Net a z veřejného 
prostoru začaly mizet její reklamní 
lavičky, nechala radnice prostřednictvím 
svého geoportálu rozhodnout občany, 
kde je chtějí nahradit, kde jsou zbytečné 
a kdy by měly nově přibýt. „Chtěli jsme 
znát názor lidí, kteří v těchto místech 
žijí, procházejí nebo tudy cestují. 
Abychom skutečně efektivně instalovali 
lavičky tam, kde je o ně zájem,“ říká 
starosta Jakub Stárek (ODS), který 
anketu inicioval. Z ní vyplynulo, že 
na šestce zůstane z původních 160 
reklamních laviček na 94 místech 
pouze osmdesát. Opoziční zastupitel 
Petr Soukal (ANO) je za anketu rád, 
ovšem upozorňuje na jednu možnou 
nesrovnalost: „Je otázkou, jestli osoby, 
které se jí zúčastnily, představovaly 
reprezentativní hlas veřejnosti a jestli 
i občané, kteří se ankety nezúčastnili, 
doopravdy souhlasí s redukcí počtu 
laviček na polovinu.“ 

Praha 6 do nových laviček 
od společnosti mmcité investuje 
dva miliony korun. „Tato výměna je 
specificky lahodná v tom, že občané 
nejdříve sledovali demontáž absence 

estetiky ve veřejném prostoru a posléze 
na stejných místech 
instalaci luxusních 
prvků uličního vybavení. 
Rozdíl v kvalitě těch 
řešení je propastný,“ 
komentuje umístění 
nového mobiliáře Štěpán 
Barták (PRAHA 6 SOBĚ), 
zastupitel odpovědný za veřejný prostor.

Další lavičky instaluje na šestce hlavní 
město, které po dohodě s městskou 
částí prostřednictvím TSK pořídí dalších 
padesát kusů stejného typu. Pro ně 
byla vytipována zejména místa podél 
komunikací prvních tříd. ■

Na šestce jsou 
desítky nových laviček

Setkání s občany nad 
návrhy břevnovských 
náměstíček
Plánovaná rekonstrukce Říčanovy 
ulice v Břevnově nabízí příležitost 
pro revitalizaci tří břevnovských 
náměstíček. Chcete vědět, jak by měla 
vypadat? Přijďte na setkání, které se 
koná ve středu 25. ledna v 17 hodin. Sraz 
je na rohu ulic Říčanova a 8. listopadu.
Říčanova ulice, jejíž součástí náměstíčka 
jsou, je majetkem hlavního města, 
které také připravuje prostřednictvím 
TSK projekt na její rekonstrukci. Při ní 
by měla projít proměnou i tato veřejná 
místa, která zatím sloužila spíš jako 
parkovací plochy bez významného 
přínosu. „Všechna tři místa mají velký 
potenciál. Proto jsme prosadili, aby 
se z nich stala opravdová náměstíčka 
s lavičkami, stromy nebo záhony,“ říká 
starosta Jakub Stárek (ODS). Ještě 
předtím, než předá radnice návrhy 

projektantům, chce s nimi seznámit 
místní obyvatele. Někteří z nich už 
se o projekt zajímali na posledním 
zastupitelstvu. „Přivítáme postřehy 
veřejnosti na drobné úpravy či umístění 
mobiliáře, které se pokusíme nechat 
do návrhů zapracovat,“ doplňuje radní 
pro dopravu Ondřej Matěj Hrubeš 
(ODS). Že je participace dobrá věc, 
říkají i zástupci opozičních stran. 
K provedení mají výhrady. „Veřejnosti 
je třeba se ptát na začátku projektu, 
a ne na poslední chvíli, kdy je možné 
řešit už jenom drobné úpravy jako 
v tomto případě,“ konstatuje zastupitel 
Ondřej Vykoukal (Piráti). „Důležité také 
je, aby se postřehy, které veřejnost 
již sdělila či sdělí, doopravdy v návrhu 
na rekonstrukci objevily,“ doplňuje ho 
Petr Soukal (ANO). 

Své komentáře lidé mohou již nyní 
směřovat e-mailem k referentce 
participace Halině Himmelové 
na hhimmelova@praha6.cz. ■

Omezení  
úředních hodin
V první den voleb prezidenta 
republiky – v pátek 13. a případně 
i 27. ledna – dojde k uzavření 
informačních kanceláří Delta 
a Petřiny. 
Informační kancelář Bělohorská 
bude otevřená od 8 do 11 hodin. 
Zavřená zůstane také výdejna 
parkovacích oprávnění  
v Uralské ulici. 
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Praha 6 bude v roce 2023 hospodařit s příjmy 889,9 milionu korun, 
předpokládané běžné výdaje jsou 889,6 milionu. Kromě toho počítá 
rozpočet s kapitálovými, tedy investičními výdaji 474 milionů korun.  
Pro rozpočet hlasovalo 29 zastupitelů ze 41 přítomných. 

Praha 6 má rozpočet  
na rok 2023
Nejvíc peněz směřuje do školství

2023

128
mil. Kč

Daňové příjmy

Financování:Příjmy:

Výdaje:

Příjmy:

890 mil. Kč

Financování: 

474 mil. Kč

Běžné výdaje:

890 mil. Kč

Investice:

474 mil. Kč

Čerpání rozpočtu městské části můžete průběžně sledovat na:
rozpocet.praha6.cz

Nedaňové příjmy

64
mil Kč

Přijaté dotace

698
mil. Kč

Prostředky vytvořené v minulosti

474
mil. Kč

72
mil. Kč

Rozvoj obce 19 20 21 22 23 -2%*

124
mil. Kč

Městská infrastruktura -15%*

 54
mil. Kč

Doprava -10%*

408
mil. Kč

Školství, sport a volný čas -35%*

61
mil. Kč

Zdravotnictví a sociální oblast -56%*

33
mil. Kč

Kultura -6%*

17
mil. Kč

Bezpečnost -47%*

104
mil. Kč

Hospodářství +9%*

402
mil. Kč

Vnitřní správa -2%*

90
mil. Kč

Pokladní správa +45%*

oproti roku 2022

1 363
mil. Kč

oproti schválenému rozpočtu
*oproti upravenému rozpočtu
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„Rozpočet pro rok 2023 je sestavený jako mírně přebytkový 
mezi příjmy a provozními výdaji,“ uvedl Zdeněk Hlinský (ODS), 
který jako radní pro ekonomiku a finance rozpočet předkládal. 
Sestavený rozpočet počítá s nárůstem běžných výdajů o 94 
milionů korun. „Museli jsme zohlednit razantní zvýšení energií, 
které se týká našich příspěvkových organizací – mateřských 
a základních škol, léčebny dlouhodobě nemocných nebo 
domů s pečovatelskou službou. Tam všude se musí svítit 
a topit,“ vysvětlil Zdeněk Hlinský. 

Rozpočet na rok 2023 je připravený i na nepředvídatelné 
situace, proto jsou zde zařazené tři finanční rezervy.  
První – ve výši 36 milionů – slouží na pokrytí nenadálých 
běžných výdajů. Druhá – desetimilionová – je připravena 
na krizové situace. Tedy pro případ, že by se objevila opět 
pandemická situace jako covid-19, nebo na řešení různých 
havárií. Z této rezervy také bude hrazena humanitární  
pomoc Ukrajině. Nejvyšší rezervu, padesát milionů, si radnice 
ponechává na investice. Z ní lze čerpat prostředky v případě, 
že některé stavby nebo jejich přípravy budou probíhat 
rychleji, než se předpokládalo. Zbylých pět milionů korun 
poslouží na participační projekty parčík na Břevnově a obnova 
parku mezi stadionem Hvězda a ZŠ Na Dlouhém lánu.

Velké investice do školství
Na investice je v letošním roce připraveno 474 milionů korun. 
Městská část je pokryje z vlastních zdrojů, a to zapojením 
peněz z minulých let.

Téměř polovina z této částky – 220 milionů korun – 
patří do kapitoly školství. „Podařilo se schválit rozpočet 
s rekordními investicemi do naší budoucnosti v době, kdy 
bojujeme s růstem cen energií a vysokou inflací. V roce 2023 
rozběhneme řadu důležitých investic,“ reagovala na schválení 
místostarostka odpovědná za školství Mariana Čapková 
(PRAHA 6 SOBĚ).

Nejvyšší položkou mezi školskými investicemi je 
dokončení půdní vestavby v ZŠ J. A. Komenského, která 
přijde na 50 milionů korun, 35 milionů by mělo stát rozšíření 
a rekonstrukce kuchyně v ZŠ a MŠ Emy Destinnové. Po třiceti 
milionech je vyhrazeno na stavbu ZŠ Kocínka a rekonstrukci 
včetně přístavby dvou tříd MŠ Libocká, s 22 miliony se počítá 
na rekonstrukci a navýšení kapacity školní kuchyně ZŠ T. G. 
Masaryka.

14 milionů navíc pro sport
Významnou částkou, která se oproti loňsku navýšila o 14 
milionů korun, podporuje městská část sport v Praze 6. 
„Takové navýšení rozpočtu v oblasti sportu a volného času 
je zřejmě nejvýznamnější změna oproti minulým letům. 
Reagujeme tak na tíživou situaci sportovních klubů, na  
které dopadá jednak nárůst cen energií, ale také snížení 
podpory ze strany Národní sportovní agentury, která letos 
nebyla schopna posílat prostředky v obvyklé výši ani včas,“ 
říká radní Prahy 6 pro kulturu, sport a volný čas Jan Lacina 
(STAN) a pokračuje: „Podpoříme nejen investice do sportovní 
infrastruktury, ale budeme se pěti miliony podílet 
i na mimořádných výdajích sportovních klubů a taky  
chceme opět pěti miliony podpořit ty z nich, které 
nejvýznamněji podporují dobré jméno a sportovní identitu 
naší městské části.“
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Mezi největší investiční 
akce letošního roku 
patří rekonstrukce 
Macharova náměstí, 
Bubenečského nádraží 
a Parku Generála Lázaro 
Cardenase 

Praha 6 žádá více peněz  
od hlavního města
Zastupitelé na svém prosincovém jednání souhlasili, 
a tím i vyzvali vedení hlavního města, aby zvýšilo částky, 
které získává jako příspěvek ze státního rozpočtu 
a jejich část přeposílá městským částem podle počtu 
obyvatel a také žáků ve školách. V žádosti se uvádí, že 
příspěvek na jednoho obyvatele a stejně tak na jednoho 
žáka v mateřské nebo základní škole by měl být 
minimálně pět tisíc korun. 
Pro příští rok schválilo zastupitelstvo hlavního města pro 
městské části 3500 korun na obyvatele a 4160 korun 
na žáka. Praha 6 tak získá v roce 2023 o 60 milionů 
korun více, což ovšem nepokryje ani inflaci. 

Náklady na provoz sportovním klubům rostly už v loňském 
roce několikrát a letos neočekávají zlepšení. „Plavecké 
a zimní stadiony na tom bývají nejhůře a my nejsme výjimkou. 
Zatímco v minulosti jsme platili za veškeré energie 2,2 milionu 
korun, loni to bylo pouze za elektřinu 4,4 miliony korun. 
Když si k tomu připočtete ještě plyn a vodu, dostali jsme se 
v nákladech na zhruba šest milionů,“ vyjmenovává Michael 
Grim, generální manažer HC Hvězda Praha. V řádu milionů 
počítá navýšení také Tatran Střešovice. „Máme spotřebu 
nějakých tisíc kilowatt plynu, a zatímco v létě, kdy jsme byli 
v neřešitelné situaci, protože to vypadalo, že za něj budeme 
platit desetkrát více, nyní si díky zastropování aspoň můžeme 
spočítat, kolik to přibližně bude. S plynem i elektřinou jsme 
se dostali zhruba na trojnásobek, tedy potřebujeme o dva 
a půl milionu korun více,“ říká předseda TJ Tatran Střešovice 
Martin Vaculík. Zároveň dodává, že nakonec by to mohlo být 
méně, protože se snaží šetřit, kde to jde: „Topíme na méně 
stupňů, částečně jsme vyměnili světla za úsporná a nyní 
jsme dali žádost na magistrát o výměnu všech světel za LED 
diody. Připravujeme projekty na budování solárních panelů 
a zkušební vrt na přípravu tepelných čerpadel,“ vyjmenovává 
Martin Vaculík. Určitou výjimkou mezi kluby byl TJ Sokol Liboc. 
„Naštěstí jsme měli energie dobře fixované, a to ještě na celý 
rok 2022, proto se nás zdražování dotklo jen velmi mírně. 
Doufám, že ani v letošním roce se s cenami nestane něco, 
co bychom nemohli zvládnout. Přesto se ale připravujeme 
na budoucnost průběžně a vysoké ceny elektřiny bychom 
chtěli řešit instalací solárních panelů,“ říká výkonný ředitel 
jednoty Jan Létal. Bez ohledu na to, kolik za energie platí, se 
však představitelé klubů a spolků shodují, že jakákoli pomoc 
od městské části bude milá a pomůže. 

Investice do majetku
Mezi další významné kapitálové výdaje roku 2023 patří 
investice do majetku městské části. Jde o akce připravované 
a plánované už v minulosti, jejichž realizace tak byla z pohledu 
řádného hospodaření nezbytná. Od jednoho do patnácti 
milionů korun tak míří do zateplení budov a rekonstrukcí 
kotelen, což je v době energetické krize důležité a téměř 

nutné. Se 14 miliony korun se počítá na rekonstrukci 
objektu Bubenečského nádraží, kde by mělo ještě v roce 
2023 vzniknout kulturní a volnočasové centrum Stanice 6. 
Částka 30 milionů je připravená na rekonstrukci Macharova 
náměstí a 28 milionů na dokončení revitalizace parku Lázaro 
Cárdenase. Počítá se také s pokračováním projektové přípravy 
rekonstrukce a dostavby Polikliniky Pod Marjánkou a nové 
Léčebny dlouhodobě nemocných Drnovská. 

Rozpočet Prahy 6 pro příští rok si bude moci veřejnost 
detailně prohlédnout přes aplikaci CityVizor, která je 
propojena s účetním systémem městské 
části. Poskytuje tak komplexní přehled 
o jednotlivých rozpočtových kapitolách 
a průběžně i o čerpání konkrétních položek. 
Veškerá data budou do aplikace nahrána 
do konce ledna 2023. ■
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Jak hodnotíte změnu priorit rozpočtu 
pro rok 2023?

Na investice je 
v letošním rozpočtu 
připraveno 
473 milionů korun, 
téměř polovina – 
220 milionů – půjde 
do školství. Sport 
dostane navíc 
14  milionů. 

Jan Lacina  
(STAN)

V rozpočtu je zhruba 
o 60 milionů více příjmů 
díky navýšení prostředků 
z hlavního města na občana 
a na žáka. Dílčích změn je 
v něm řada, zásadní změnou 
je ale pro nás navýšení 
kapitoly sportu a volného 
času na dvojnásobek, 
tedy o 14 milionů korun. 
Podpora sportu je ze strany 
Národní sportovní agentury 
v poslední době značně 
rozkolísána, finance do klubů 
putují pozdě, je jich málo, 
systém je nepřehledný 
a těžko předvídatelný. 
A k tomu se připojuje výrazné 
zdražení cen energií. Proto 
roste význam radnic, které 
mají morální povinnost 
sportování dětí a mládeže 
podpořit nejméně do chvíle, 
kdy si systém státního 
financování „sedne“. Praha 6 
vedle tradiční podpory klubů, 
akcí i sportovců pro letošek 
otevírá tři nové dotační 
tituly: 4 miliony na investice 
do sportovní infrastruktury, 5 
milionů na mimořádné výdaje 
sportovních klubů a 5 milionů 
na podporu sportovní 
identity Prahy 6. V prosinci 
jsme je s rozpočtem schválili, 
na začátku příštího roku 
je vypíšeme a nejpozději 
do konce června poputují 
prostředky do sportovních 
klubů. Ty investiční i dříve. 
Sportu zdar. ■

Eva Tichá  
(Piráti)

Na prosincovém zasedání 
zastupitelstva Piráti 
nepodpořili rozpočet Prahy 6 
pro rok 2023. Investice 
do modernizace škol 
a navyšování míst vítáme, 
kvalitní školství a vzdělávání 
je i naší programovou 
prioritou. Pokračuje ale 
projídání peněz a zcela 
chybí investice, které by 
v budoucnu přinášely 
do rozpočtu pravidelné 
příjmy dlouhodobě. Rezervy, 
ze kterých jsou nyní investice 
financovány, během 
několika let dojdou a není 
vůbec jasné, jak budeme 
financovat rozvoj šestky 
v budoucnosti. Rozpočtové 
příjmy jsou i nyní téměř zcela 
spolykány provozními výdaji. 
Jako příklady možných 
zdrojů budoucích příjmů 
jsme zmiňovali investice 
do bytového domu Milady 
Horákové 99 nebo výstavbu 
bytového komplexu 
u kanadského velvyslanectví. 
Je bláhové spoléhat 
na příspěvky developerů jako 
možné zdroje příjmů, které 
zmiňoval radní pro finance. 
Také jsme protestovali proti 
nehospodárným výdajům 
na uvolněné zastupitele 
včetně třeba MHD zdarma. 
Naše návrhy na úpravy 
rozpočtu ale koalice odmítla. 
Šestka má navíc! ■

Alena Melzerová 
(Trikolora+SPD)

Velmi vítám to, že nejvíce 
peněz z rozpočtu MČ Prahy 6 
jde do škol, kde kromě 
kvality výuky a zázemí je 
třeba – dle mého názoru – 
klást důraz na apolitičnost 
ZŠ a dohlédnout, aby 
školy nebyly zneužívány 
pro indoktrinaci módními 
ideologiemi. Již méně kladně 
hodnotím rozhodnutí vedení 
města vylepšit rozpočet 
Prahy 6 navýšením daně 
z nemovitostí o 100 %. 
Ve finančním výboru hlasoval 
jako jediný proti tomuto 
daňovému zatěžování 
můj kolega Martin Lukáč. 
Vzhledem k tomu, že složená 
daňová kvóta v ČR je jedna 
z nejvyšších v zemích OECD, 
považuji zvyšování daňové 
zátěže obyvatel Prahy 6 
za neprozíravé. Ještě jednou 
ale musím zdůraznit, jak moc 
si cením podpory školství 
a také sportu, kterému je 
na Praze 6 věnována velká 
pozornost. ■
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Tomáš Kočica  
(ANO)

Rozpočet většiny kapitol 
odpovídá struktuře 
předchozích let. Jsme 
rádi, že byla v tomto roce 
posílena kapitola školství, 
a to zejména podpora 
projektu Trenéři do škol 
a širší spolupráce základních 
škol s psychology. Oba 
projekty podporujeme 
dlouhodobě a jejich 
význam v období, kterému 
předcházely velmi obtížné 
roky omezené výuky kvůli 
covidovým opatřením, jsou 
pro zdraví a pohodu našich 
dětí neoddiskutovatelné. 
Rádi bychom, ale viděli 
výraznější nárůst v sociální 
oblasti. Rok, který nás čeká, 
nebude jednoduchý a šestka 
musí být schopna velmi 
rychle a efektivně pomoci 
ohroženým skupinám 
v případě, že to bude 
kvůli ekonomické situaci 
zapotřebí. A to jak seniorům 
a rodinám s dětmi, tak i všem 
ostatním, kteří se dostanou, 
často ne svou vinou, 
do existenční nouze. Je také 
nutné zdůraznit, že jedna věc 
je mít připravený a schválený 
rozpočet, druhá je zajistit, 
aby jeho čerpání bylo 
odpovědné, transparentní 
a efektivní a nestávalo se, že 
budou peníze vynakládány 
neúčelně a nehospodárně. ■

Mariana Čapková 
(PRAHA 6 SOBĚ)

Rozpočet na rok 2023 má 
klíčovou úlohu při vytváření 
a plnění dlouhodobých 
cílů a politických priorit 
naší radnice. Jsem ráda, 
že se podařilo v době, kdy 
bojujeme s energetickou 
krizí, sestavit rozpočet 
s investicemi ve výši 220 
milionů korun do škol 
a školek. V nadcházejícím 
roce nás čeká zahájení 
výstavby nového objektu 
ZŠ Kocínka, celková 
rekonstrukce a přístavba 
MŠ Libocká, zahájení 
rekonstrukce včetně 
nástavby MŠ Šmolíkova, 
zahájení přístavby v MŠ 
Janákova s rekonstrukcí 
stávajícího objektu, 
novostavby čtyř třídní  
MŠ Vokovická, vybudování 
nové kuchyně ZŠ nám. 
Svobody a nejvýznamnější 
investiční akcí je dokončení 
půdní vestavby ZŠ J. A. 
Komenského. Rozpočet 
také reaguje na zvyšování 
provozních nákladů 
sportovních klubů, které 
bojují s energetickou 
krizí. Radnice Prahy 6 tak 
podpoří jejich mimořádné 
výdaje a bude se podílet 
na financování investic 
ve sportovní infrastruktuře.■

Zdeněk Hlinský 
(ODS)
I když na první pohled 
není vidět markantní rozdíl 
oproti předchozím letům, 
tak jsme se rozpočet 
na příští rok snažili sestavit 
opravdu svědomitě. Díky 
skvělé práci vedoucích 
jednotlivých odborů, celé 
Rady MČ Prahy 6, a hlavně 
pak Ekonomického odboru 
se nám povedlo představit 
smysluplný rozpočet.
Skoro polovina peněz 
na investice je plánovaná 
do školství, protože vzdělání 
našich dětí je pro nás 
prioritou. Snažili jsme se 
do rozpočtu dát opravdu 
pouze ty akce, které bude 
reálné zvládnout. Zde 
vidím změnu priorit v tom, 
že chceme dosáhnout 
čerpání investic minimálně 
ve výši 80 % a více. Největší 
nárůst běžných výdajů 
máme u spotřeby energií. 
A my musíme zajistit teplo 
a světlo u všech škol, školek, 
pečovatelských domů 
nebo LDN. Povedlo se nám 
připravit rozpočet mírně 
přebytkový. Je turbulentní 
doba, kdy je na jedné straně 
válka, na straně druhé bubák 
covid nebo obrovská inflace. 
Nikdo nedokáže přesně určit, 
jaké bude finanční čerpání 
v příštím roce. Z těchto 
důvodů jsme do rozpočtu 
zakomponovali tři rezervy, 
tak abychom mohli na pří-
padné výkyvy okamžitě 
reagovat. ■

Ondřej Dušek
(TOP 09)
Rozpočet městské části 
Praha 6 pro rok 2023 
odráží představy a nároky 
na hospodaření současného 
vedení radnice. Odpovědná 
rozpočtová politika TOP 09 
v minulosti vedla ke značným 
úsporám a znamenala 
výrazné navýšení finančních 
prostředků, se kterými 
může nové vedení Prahy 6 
dle svého uvážení nakládat. 
Radnice by se nyní měla 
soustředit na investice, 
které budou Praze 6 přinášet 
dlouhodobý užitek, namísto 
zbrklého a nekoncepčního 
utrácení. Řadu důležitých 
investičních projektů jsme 
přitom v uplynulých letech 
připravili k realizaci; stačí 
jen chtít je dotáhnout. 
Za všechny zmiňme krytý 
bazén na Petynce, novou 
LDN na Dědině nebo bytové 
domy v Ruzyni. My budeme 
z opozice hlídat, zdali radnice 
s prostředky získanými TOP 
09 nakládá odpovědně, tedy 
jak se sluší a patří. Rozhodně 
nás budou zajímat náklady 
na fungování společnosti 
SNEO, které v minulých 
měsících skokově narostly, 
nebo různé nepromyšlené 
projekty bez odpovídajícího 
dlouhodobého prospěchu 
pro obyvatele Prahy 6. ■
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Mezi nejznámější šestkové 
studánky patří Šárecká Habrovka, 
Šestákova studánka nebo Korek 
v Šárce, Veleslavínka nad Libockým 
rybníkem, ale i Zázračná studánka 
v Lysolajích. Mladí ochránci přírody 
se na ně v minulých letech zaměřili 
a pravidelně zjišťovali kvalitu vody 
v některých z nich. Norma pro pitnou 
vodu je poměrně přísná a zejména 
mikrobiologické výsledky vody 
ze studánek ukazují, že obsahuje 
koliformní a další bakterie, které jsou 
znakem fekálního znečištění. Voda 
ze studánek proto není vhodná k pití, 
ani když jsou vedle nich připravené 
hrnečky. Chemické ukazatele při 
jednorázovém napití většinou 
nepředstavují zdravotní riziko. Na rozdíl 
od vody v pražském vodovodu 

a dešťovky je ta studánková velmi 
tvrdá. Obsahuje velké množství vápníku 
a hořčíku, což je pro lidský organismus 
příznivé, nesvědčí to však rozvodům 
vody ani domácím spotřebičům.

Podrobné výsledky laboratorních 
rozborů vody z roku 2022 i let 
předchozích z vybraných studánek 
jsou zveřejněny v Národním registru 
pramenů a studánek na stránkách 
www.estudánky.eu, který provozuje 
spolek Mladí ochránci přírody. 
Každoročně také pořádá exkurze 
a další akce seznamující veřejnost se 
studánkami a prameny nejen v Praze 6. 
Vydává i studánkové průvodce a další 
materiály. Projekt v roce 2022 podpořila 
městská část Praha 6, hlavní město 
Praha, ministerstvo životního prostředí, 
EkoporadnyPraha.cz a další partneři. ■

Kvalita vody  
v šestkových studánkách 

Na území Prahy 6 je několik desítek studánek. 
U některých najdete i hrneček, abyste se mohli napít. Je 
ale voda vhodná k pití? To si nyní můžete ověřit snadno 
a rychle na internetu.

Dotace na ekologické 
topení mohou čerpat i SVJ 
Skoro třicet let nabízí magistrát 
hlavního města program Čistá  
energie Praha. 
Je určený na podporu instalací 
tepelných čerpadel, solárních systémů 
a regulace a dalších opatření vedoucích 
k úsporám energie, zlepšení kvality 
ovzduší a také snižování závislosti 
na dováženém zemním plynu. O peníze 
mohou žádat nejen fyzické osoby, 
ale i bytová družstva a společenství 
vlastníků jednotek. O dotaci lze žádat 
průběžně celý rok, až do 30. září 2023 
jak v případě, že změnu systému topení 
připravujete, právě realizujete nebo jste 
ji už dokončili.  A jak vysoká podpora 
může být? Na instalaci tepelného 
čerpadla u rodinného domu 60 až 
100 tisíc korun, podpora pro solární 
termický systém činí 50 tisíc korun, 
bytové domy mohou získat na tepelné 
čerpadlo až 400 000 korun a na regulaci 
dálkového topení 100 tisíc. Podrobnosti 
a seznam potřebných dokladů najdete 
na portálu životního prostředí hlavního 
města portalzp.praha.eu. ■

 
Tři nové hmyzí hotely
Nové hmyzí hotely stojí za hotelem 
Diplomat, v parku Maxe van der Stoela 
a ve vnitrobloku Albánská–Čínská. 
Jde o realizaci úspěšného Nápadu pro 
Šestku z loňského roku, jehož autory 
jsou Lucie a Matěj Pospíšilovi. A k čemu 
je to dobré? Jsou užitečné a hezké. „Jde 
o další výborný příklad, kdy občané 
šestky navrhují smysluplná zlepšení 
své čtvrti. V tomhle případě je užitek 
hned dvojí: většina hmyzích hotelů jsou 
opravdu pěkná doplnění místních parků 
a navíc dávají smysl, zvlášť teď v zimě 
– jako úkryt pro včely samotářky nebo 
různé druhy hmyzu, které ve městě 
obtížně hledají místa k přezimování,“ 
říká Petr Palacký (Zelení), radní pro 
životní prostředí. ■
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Sněhová pohotovost se stará 
o chodníky na sídlišti Dědina, v Sedlci, 
na Hanspaulce, v části Střešovic, 
Břevnova, Vokovic a Ořechovky. Jde 
převážně o úseky, které jsou špatně 
přístupné uklízecím strojům. Každý 
z brigádníků má na starost přibližně 
400 metrů dlouhý úsek, do práce 
musí nastoupit nejpozději v půl 
sedmé ráno. „Začne-li sněžit, nesmí 
to znamenat, že se z chodníků stane 
jakási překážková dráha nebo kluziště, 
kde se chodci obtížně pohybují 
a hrozí jim úraz. Jelikož hlavní město 
v určitých oblastech šestky nezvládá 
zimní údržbu, v zájmu bezpečnosti 
a komfortu občanů na těchto místech 
odklízíme sníh vlastními silami,“ 
říká Ondřej Matěj Hrubeš, radní pro 
dopravu. Brigádníci mají kromě 
odměny 500 korun za odpracovaný 
sněžný den a tisícikoruny za takzvanou 
dosažitelnost i potřebné pracovní náčiní 
a posyp, které dostávají od úřadu. 
Celkem jdou na tuto službu z rozpočtu 
městské části zhruba dva miliony korun. 
O chodníky v dalších lokalitách 

Prahy 6 se starají dodavatelské 
subjekty – sdružení firem CDV služby 
a Pražské služby o oblast Vokovic, 
Ruzyně, Střešovic, centrální části 
Bubenče a Dejvic a také Kladenskou 
ulici a Ořechovku. Společnost SNEO 
uklízí v Břevnově, Střešovicích 
a na Ořechovce. Za tento úklid Praha 6 
zaplatí ze svého téměř 6,8 milionu 
korun. Údržbu všech ostatních 
komunikací – chodníků a silnic – má 
dlouhodobě na starosti Technická 
správa komunikací.

„Přestože se o sjízdnost zasněžených 
silnic stará TSK, vedení radnice by 
mělo dbát, aby sněhové vločky ze 
silnic nevytvořily kluziště. Především 
obyvatelé svažité části Břevnova 
s převahou kamenného dláždění vědí, 
že ani absolutorium školy smyku jim 
nezaručí bezpečný 
průjezd některými 
ulicemi," apeluje 
na příslušné radní, aby 
zlepšili komunikaci 
s TSK, Michala Dušková 
(TOP 09). ■

Kdo kde uklízí
⟶ Sdružení firem CDV služby 
a Pražské služby – zajišťuje úklid 
chodníků v oblasti Vokovic, Ruzyně, 
Střešovic, centrální části Bubenče 
a Dejvic a také Kladenské ulice 
a Ořechovky. Kontakt: Tomáš Míka,  
tel. 725 074 260
⟶ Společnost SNEO – stará se 
o úklid Břevnova, Ořechovky 
a Střešovic. Kontakt: Petr Staněk, 
tel. 604 204 967
⟶ Technická správa komunikací – 
zajišťuje schůdnost všech ostatních 
chodníků od 7 do 17 hodin. 
Ve zbývajícím čase tak činí pouze 
dle vlastního uvážení a možností. 
Kontakty: Michal Plaisner,  
tel. 725 518 547, michal.plaisner@
tsk-praha.cz, Jana Malá,  
tel. 733 782 613, jana.mala@tsk-
praha.cz.
⟶ Dopravní podnik, společnost 
Pražské služby, středisko Ruzyně – 
provádí úklid zastávek MHD
Kontakt: 284 091 888.

Sníh z chodníků odklízí  
161 brigádníků
Celkem 161 brigádníků takzvané sněhové pohotovosti 
uklízí sníh a odstraňuje led v několika lokalitách Prahy 6. 

Radnice žádá 
o speciální web 
k trati na Dědinu 
Stavbu nové tramvajové trati Divoká 
Šárka – Dědina provází nedostatečná 
informovanost od investora, tedy 
dopravního podniku. 
Proto Praha 6 žádá o zřízení speciálního 
webu, na němž by veřejnost našla 
komplexní informace, zejména 
o dopravních omezeních. „Stavba se 
dotýká obrovského množství lidí, kteří 
si zaslouží vědět, co se bude dít, a mohli 
se na to připravit. Jsem přesvědčen, 
že včasná informovanost prospěje 
všem stranám a minimalizuje negativní 
náladu místních obyvatel. Proto jsem 
oslovil vedení dopravního podniku, 
aby zřídilo speciální informační web,“ 
říká radní pro dopravu Ondřej Matěj 
Hrubeš (ODS) a jako podobný příklad 
uvádí metro D, které své stránky již 
má. Web by měl přinášet informace, 
jak probíhají jednotlivé fáze stavby, 
jak se změní trasování MHD, kudy lidé 
projedou autem, kudy ne. „Zmatené 
bylo dopravní značení v okolí ulice Pod 
Cihelnou. Naštěstí po upozornění odbor 
dopravy dojednává s TSK nápravu, aby 
v uzavřeném úseku řidiči nebloudili,“ 
dodává Oldřich Kužílek (STAN), 
pověřence pro participaci. ■
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Soukromá Základní škola Duhovka 
na Břevnově, která sídlí v budově 
městské části, postaví novou 
tělocvičnu. Ta bude mimo vyučování 
k dispozici i veřejnosti.  
Ve staveniště se okolí školy proměnilo 
už na podzim loňského roku. Kromě 
střešní nástavby, kde vzniknou 
nové učebny, ateliér a laboratoř, se 
na pozemku školy objevila stavební 
jáma a postupně i základová deska nové 
tělocvičny. Ta bude mít samostatný 
vchod, vedení školy totiž počítá 
s možností, že mimo vyučování, tedy 
ve všední dny odpoledne a navečer 
a o víkendech, nabídne multifunkční 
tělocvičnu také veřejnosti, aby 
podpořila sportování místní či širší 

Nová tělocvična ZŠ Duhovka bude 
i pro veřejnost

Chcete přispět 
na novou tělocvičnu? 
Stačí kliknout na  
www.telocvicna23.cz/chci-
prispět, kde najdete jak číslo 
dárcovského 
účtu, tak 
předpřipravené 
QR kódy, které 
poslání peněz 
zjednoduší. 

komunity. Protože jde o multifunkční 
budovu, najde zde své místo celá  
škála aktivit – od míčových sportů  
přes pohybové hry, atletiku, gymnastiku 
po tréninky všestrannosti, fitness, 
hodiny tance nebo jógy. Díky osvětlení 
a ozvučení se ale místo snadno  
promění v aulu nebo společenský sál, 
kde lze pořádat školní akce, přednášky 
či divadelní představení. Tělocvična 
tak nabídne další kapacity pro sport, 
kterých je na Břevnově nedostatek. 

Stavbu škola financuje z vlastních 
prostředků. „Finance na nové výukové 
prostory máme zajištěny, ale vlivem 
aktuální situace na stavebním trhu, 
kdy náklady dramaticky vzrostly, 
nám pro tělocvičnu část financí 

chybí. Tuto částku se snažíme zajistit 
fundraisingovou kampaní. Od dárců 
se doposud podařilo sehnat dvacet 
sedm milionů z celkově potřebných 
čtyřiceti tří,“ říká Jindřich Kitzberger, 
ředitel školy. Stavba tělocvičny začala 
v loňském roce, skončit by měla 
letos. „Rozvoj a rozšiřování školské 
infrastruktury je jednou z našich priorit 
a týká se to i budov, které pronajímáme 
soukromým školám, které jsou nedílnou 
součástí sítě šestkových škol. Zároveň 
chceme do budoucna víc využívat 
zázemí škol, jako jsou hřiště, tělocvičny 
a sály i pro širokou veřejnost a pro 
komunitní aktivity,“ podporuje projekt 
místostarosta pro majetek Petr  
Prokop (STAN). Současně plánuje 
městská část spolu se školou upravit 
i sousední parčík, kterému se nově 
začalo říkat Břevnovský kulaťák. Zeleň 
zde zůstane, jen přibydou prvky pro 
sportování dětí. ■
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Advent a Vánoce v šestkových školkách a školách 

Děti ze školky Libocká nejenže během prosince potěšily svou návštěvou 
obyvatele domů seniorů Hvězda, Vlčí mák a DPS Liboc, zpestřením jejich 
programu byla také plavba po Vltavě na čertovské lodi.

Mikulášská návštěva se nevyhnula ani mateřské škole Motýlek. Děti 
přednesly čertí básničky a zatancovaly si čertovskou polku. Jako 
odměnu si odnesly andělský balíček. Vše zakončila vánoční pohádka, 
kterou si pro děti připravila herečka Eva Hrušková.

Tvořivý advent, při němž děti vyráběly vánoční svícny, připravily paní 
učitelky ze školky na Dlouhém lánu. 

Po dvou letech protiepidemiologických opatření ZŠ Norbertov obnovila 
svoji největší a nejnavštěvovanější akci pro veřejnost – Adventní 
odpoledne.

ZŠ Hanspaulka se spolu s MŠ Kohoutek zapojily do charitativní sbírky 
Krabice od bot. Děti i dospělí přinesli 110 dárkových krabic.
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Sto let střešovického sportu 
Stalo se to před sto lety – 27. prosince 1922. Ten den byla slavnostně otevřena 
střešovická sokolovna. Sokolové si ji zvládli postavit sami svépomocí 
za pouhých pět měsíců a cenu 660 000 korun. Historie budovy, která patří 
mezi nejstarší domy ve Střešovicích, se ale začala psát mnohem dříve. 

Dnešní sportovní areál byl původně zemědělskou usedlostí 
Andělka, založenou už v roce 1756. Patřila Strahovskému 
klášteru a její součástí byla i kaple Panny Marie Andělské, 
řečené ochránkyně andělů. Proto se také dvoru začalo lidově 
říkat Andělka. Po dostavbě kostela svatého Norberta v roce 
1891 se mše a církevní obřady přesunuly tam a kaple přestala 
sloužit svému účelu, poté byla při přestavbě zbourána. 
Stodolu, patřící do stejné usedlosti, čekala jiná budoucnost. 
Střešovičtí sokolové ji vykoupili i s přilehlými pozemky 
od Strahovského kláštera. Peníze získali z dobrovolných sbírek 
a z velké části svépomocí vybudovali základ sportovního 
centra. Stačilo zazdít velká vrata pro vjezd vozů a vznikla 
sokolovna. K položení základního kamene došlo 13. srpna 
1922 a koncem roku už starosta Bohumil Krutský přebíral 
symbolický klíč od budovy. 

Nejstarší sportovní organizace
Historie Sokola Střešovice je ještě starší, ustavující schůze 
se konala 13. prosince 1885. Podle všeho tak jde o nejstarší 
sportovní organizaci na území dnešní Prahy 6. Teprve 
s vlastním zázemím, což byla nejen tělocvična, ale sokolovna 
nabízela také divadelní sál a moderní biograf, přišel rozmach 
střešovického Sokola. Přispělo k němu též připojení obce 
Střešovice k hlavnímu městu Praze. V roce 1935 měla zdejší 
jednota více než pět stovek dospělých členů a početné oddíly 
dětí a mládeže.

Organizaci provázely nejen úspěchy, ale prošla řadou 
období, která vážně ohrozila její existenci. Nejprve to byla 
1. světová válka, kdy na frontu odešla většina členů jednoty 
a devět z nich se už nevrátilo. Za druhé světové války byla 
činnost Sokola násilně přerušena a areál zabral wehrmacht. Co 
se nepodařilo při obou světových válkách, dokonali komunisté, 
kteří v roce 1949 odvolali demokraticky zvolené vedení 
Sokola a dosadili vlastní funkcionáře. V roce 1949 činnost 
Sokola končí. Po reorganizaci socialistické tělovýchovy vzniká 
závodní tělovýchovná jednota Sokol – Stavoprojekt Střešovice 

a později v roce 1955, po sloučení několika stavebních závodů, 
nastupuje Tatran Střešovice SSŽ. V roce 1989 byla Organizace 
Sokol Praha Střešovice obnovena.

Sokol Střešovice, to nebylo jen cvičení na gymnastických 
náčiních. Ženy se v jeho barvách ve 30. letech minulého století 
staly několikrát tenisovými přebornicemi Československé 
obce sokolské. V zimě je pak na kurtech vystřídali hokejisté. 
Stačilo plochu postříkat vodou a hrálo se, dokonce na velmi 
vysoké úrovni, protože v roce 1938 se na zimních sletových 
hrách v Tatrách střešovičtí hráči probojovali až do finále. 
Úspěšné bylo i družstvo lyžařů. Před 2. světovou válkou byl 
velký důraz věnován střelbě a dalším branným dovednostem. 

Úspěšné spojení Sokola a Tatranu 
Ku prospěchu jak Tatranu, tak Sokola bylo ukončení téměř 
dvanáctiletého soudního sporu o sokolovnu, který probíhal 
v 90. letech minulého století. V současnosti obě organizace 
působí pod jednou střechou a v jednom areálu, úzce 
spolupracují. Utichly dlouholeté boje, do štítu sokolovny 
se po desetiletích vrátilo logo Sokola a ve vestibulu byla 
instalována deska uctívající památku mrtvých sokolů 
z 1. světové války.

A vrátily se i velké sportovní úspěchy. Na místě tenisových 
kurtů v současnosti stojí hala Tatranu, jehož pýchou jsou 
vedle házenkářek a volejbalistek především florbalisté 
a florbalistky. Oddíl házené vychoval řadu reprezentantek, 
volejbalistky s pěti mistrovskými tituly a dvěma stříbrnými 
medailemi z poháru mistrů evropských zemí stále patří mezi 
historicky nejúspěšnější české kluby. A florbalisté jsou se 
šestnácti triumfy nejúspěšnějším českým klubem historie, 
ženy posbíraly celkem pět prvenství. Kde se zrodil tento 
úspěch? „My jsme vlastně florbal v České republice v roce 1991 
zakládali. U nás vznikl florbalový svaz, u nás se podepisovaly 
ustavující dokumenty, u nás byly první mantinely,“ vzpomíná 
předseda Tatranu Martin Vaculík. V klubu mají i družstvo 
vozíčkářů, kteří hrají florbal na mechanických vozíčcích. 

Zazděním vrat a přidáním 
několika oken z ní vznikla 

tělocvična.

Původní stodola usedlosti Andělka
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Zájem o členství je velký
V současnosti má Tatran Střešovice na 1700 členů, z nichž 
řádově tisícovka jsou děti. Také proto, že klub nabízí 
mnohem více než jen florbal. Mají zde oddíly volejbalu, 
házené, tenisu, badmintonu i vynikající cvičení pro děti 
ve věku od šesti měsíců do čtyř let. Pravidelné cvičení zde 
mají senioři a komplexní nabídku aktivit doplňuje oddíl 
hendikepovaných sportovců. Sportovní činnost zajišťuje 
téměř sto trenérů a cvičitelů. V současnosti se Tatran 

dělí o historickou sokolovnu s místním Sokolem. Dále má 
halu a malý sál pro cvičení dětí, dva tenisové areály, haly 
na badminton a beachvolejbal, venkovní volejbalové hřiště, 
tréninky probíhají ve školách a školkách. „Stále však bojujeme 
s nedostatkem místa, kdybychom měli více sportovišť, 
mohli bychom přijmout další členy. Ale nyní je kapacita 
naplněna dětmi převážně z Prahy 6. Dokonce jsme byli nuceni 
přesunout část svých aktivit do nové haly v Řepích,“ říká 
Martin Vaculík.  O místa v tělocvičně se přetahují se Sokolem, 
jeho oddíl čítá více než stovku členů, pro další rozšiřování není 
kapacita. „Rádi bychom zřídili oddíl stolního tenisu, ale není 
prostor. Potřebujete trénovat každý den a nelze stoly stavět 
a po hodině opět skládat,“ říká starosta střešovických sokolů 
Zdeněk Pácha. Možnosti pro rozvoj jsou v zastavěné části 
města minimální, prostor by ale mohlo nabídnout venkovní 
hřiště. „Nyní ho v podstatě využíváme od dubna do června, 
pak jsou děti na prázdninách, a vrací se opět v září a říjnu. 
Pokud by se ho povedlo zastřešit a vytvořit zde například 
zimní nafukovací halu, mohlo by se v něm sportovat i v zimě,“ 
doplňuje Zdeněk Pácha. „S vedením městské části máme 
vytipované lokality, kde by šlo budovat další sportoviště, 
doufám že se k těmto úvahám brzy vrátíme. Sto let stará 
sokolovna i hala postavená jako sklad spartakiádních 
lehátek opravdu nesplňují parametry moderních sportovišť. 
Vybudování multifunkční sportovní haly v Praze 6 je pro nás 
velkým snem, “ doplňuje Martin Vaculík. ■

Vzhled sokolovny 
se za sto let téměř 
nezměnil. Takto 
vypadala v 80. 
letech minulého 
století a stejná je 
i v současnosti. 
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Jaký čekáte rok 2023?
Dobrý. Čekám každý rok dobrý. Nenechám si ho nikým zkazit.

Nebojíte se tedy, že by letošní rok byl v Drinopolu 
poznamenaný krizí, zdražováním a lidé by přestávali chodit?
Nad těmito věcmi nesmíte přemýšlet. V naší společnosti 
je naštvanost ohromná, nejvíce to podporují média. Ale 
nemyslím si, že by se zdražování piva nějak výrazně projevilo 
v naší restauraci. Cena piva dnes nerozhoduje, zda lidé 
přijdou, nebo ne. To bylo dříve, když se pivo zdražilo, první 

týden v práci byl za trest. Dnes o návštěvě restaurace nejvíc 
rozhoduje zdražování všeho ostatního.

Co k vám lidi vede? Dobré pivo?
Drinopol je záměrně hospoda starého typu, jaké dnes už 
moc nejsou. Starý nábytek, staré prostředí, stará obsluha. 
Myslím si, že takzvaná pivní kultura se tady moc nemění. 
Jsme hospoda štamgastů, kteří k nám chodí – troufnu si říct 
– na výborné pivo. Kdo sedí doma s lahváčem nebo petkou 
na gauči u televize, ten by se neměl nazývat pivařem. Správný 

Radek Machata 
(*1961)

⟶ vystudoval sdělovací 
a zabezpečovací techniku 
v Děčíně
⟶ 27 let pracuje za výčepem 
v břevnovské restauraci Drinopol
⟶ kreslíř samouk
⟶ spoluzakladatel a dlouholetý 
člen České unie karikaturistů
⟶ jako kreslíř spolupracoval 
s mnoha deníky, časopisy 
a firmami všeho druhu
⟶ vydal dvě autorské knihy 
kreslených vtipů a měl obrázky 
v několika kolektivních 
humoristických publikacích 
⟶  věnuje se také grafické 
činnosti, fotografování, 
vytváření obalů na hudební CD, 
log, motivů na trika nebo plakátů

V břevnovské restauraci Drinopol začíná svou dvacátou sedmou sezonu 
ve výčepu, který zdobí sbírka pivních lahví i plechovek z celého světa. Je 
jich kolem tisícovky a všechny plné. Svým štamgastům výčepní, kreslíř 
a humorista Radek Machata už natočil kolem dvou milionů piv, malá
do toho nepočítá.

Radek Machata: Na pivo se těším  
jako do divadla
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Když Dikobraz pořádal 
veselici v Branickém 
pivovaru, zkolabovala 
tam servírka a já ji 
zastoupil. Slavný 
humorista Bedřich 
Zelenka mi od té 
doby, vždy když jsme 
se potkali, říkal: Vás 
já znám, točíte pivo 
v Branickém pivovaru

pivař potřebuje mít kolem sebe společnost, přijde za pivní 
kulturou, těší se a musí dostat dobře nejen dobře natočené 
pivo, ale i příjemné prostředí. Hosté sem chodí už více než 
sto let. Vždy se zde však nečepovalo kvalitní pivo, to přišlo až 
po revoluci s novým majitelem. 

Jste kousek od Břevnovského kláštera nebo Ladronky, tedy 
v místě plném turistů. Je rozdíl mezi objednávkami cizinců 
a domorodců?
Bohužel naše místo není turisticky exponované, turisté končí 
na Pohořelci, výš se moc nedostanou. Dříve jezdívali do hotelu 
nad námi Skotové a přišli i na pivo. Nejdříve se dlouho smáli 
cenám, pak si dali hodně piv. Ale máme tam stálého hosta 
Eliho, je z Guinea Bissau, žije a pracuje v Praze a ten se 
nádherně zařadil mezi místní. Umí perfektně česky, asimiloval 
se a je také naším štamgastem.

Máte vycvičený odhad na lidi, a když vcházejí, tušíte, kolik 
toho vypijí a jací budou hosté?
Ano, u některých vidíte už ve dveřích, že budou problémy. Pak 
se jich ptám, zda se přišli najíst a napít, nebo pohádat.

Poperou se vám občas hosté v lokále?
Rvačka, to už není, co bývalo. Dřív se to v hospodách mydlilo 
židlemi, zažil jsem, když manželka rozbila svému muži hlavu 

popelníkem, ale to bývalo tak před patnácti lety. Dnes, když se 
k něčemu schyluje, tak je vyženete na chodník, aby neškodili 
v lokálu. Navíc my máme štamgasty, ti se neperou.

Mají stálí hosté u vás vlastní místa a vlastní půllitry?
Samozřejmě, nejvěrnější hosté chodí do kouta ve výčepu, mají 
své sklo. Máme také trvale zadaný dlouhý stůl v lokále pro 
další stálé hosty, v rohu máme jeden pro důchodce, kterému 
se říká urnový háj. Ale neptejte se mě, co je vstupenkou 
do urnového háje. U stolů nám sedávají synové stálých hostů, 
kteří k nám chodili, když jsem tady začínal. A také se mi stává, 
že přijede někdo s kočárkem, ukazuje mi miminko, kterému 
říká: koukej, sem budeš chodit na pivo, jako sem chodil děda, 
jako sem chodím já, tak sem budeš chodit i ty.

A chodí pouze pánové? Nebo máte mezi věrnými hosty i ženy?
Ano, máme tady i stálé hostkyně, chodí na svá pravidelná piva. 
Je to stejné jako u chlapů, jen se nebaví o fotbale a ženských, 
mají jiná témata. Na ženě u piva není nic špatného, slovo 
štamgast totiž neznamená, že se denně opijete. Máme pár 
pravidelných hostů, kteří chodí jen na jedno pivo denně.

Vy jste někde štamgastem? Máte vůbec chuť na pivo, když ho 
točíte několik hodin denně?
Když nejsem v práci, chodím na pivo každý den, dám si svá 
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čtyři piva, někdy pět, občas jen tři. Chodím až večer, a když 
jdu na osmou, už od sedmi se těším. Je to, jako když se těšíte 
do divadla, jen tady nepotřebujete lístky.

Určitě sledujete konkurenci. Kterou restauraci, kromě 
Drinopolu, byste nám na šestce ještě doporučil?
Asi vás zklamu, mohu posoudit jen Drinopol, do jiných 
hospod v Praze 6 s výjimkou plzeňské pivnice Na Hradčanské 
nechodím.

Jak jste se do Drinopolu dostal?
Náhodou. Potkal jsem kamaráda na fotbale, on se mě zeptal, 
zda mu nechci pomoci v restauraci, protože mu právě 
odcházejí dvě servírky. Tak jsem šel. Pracoval jsem na metru, 
a když jsem měl volno, chodil jsem do Drinopolu čepovat 
pivo. Vydržel jsem v obou pracích pár měsíců a pak jsem 
v Dopravním podniku rozvázal pracovní poměr a nastoupil 
za pípu.

Jste tedy výčepní – samouk?
Ano, samouk. Na čepování piva dnes nepotřebujete umět 
něco zvláštního. Tankové pivo je kvalitnější, máte řízené 
chlazení, předchlazení, pivo nepřijde do kontaktu se 
vzduchem, nenarážíte každou chvíli. Druhá věc je se o vše 
starat, pravidelně čistit trubky a mýt kvalitně sklo. Já sklo myji 
ještě navíc každou neděli. Sám mám také rád, když někam 
přijdu, abych měl dobře načepované pivo. Jak já říkám, aby to 
byl krasavec. A musí se to čepovat s láskou. 

Kolik unesete najednou půllitrů?
Ty nové, které mají dole rozšířená dna, baňaté tvary nebo 
různé záhyby, se nosí hůř. To poberu čtyři do levé a čtyři 
do pravé ruky. Normálních půllitrů, které měly krásný 
jednoduchý tvar – podobný, jako je teď nové logo Prahy 6 – 
jsem vzal do pravé ruky osm a do levé šest. 

Jste také karikaturista a autor kreslených vtipů. Čerpáte 
náměty v restauraci?
Ano, hospoda je studnice inspirací. Občas si dělám poznámky, 
nikomu nic neřeknu, doma si to zarchivuji a časem to použiju. 
Co z lidí někdy vypadne, jsou teda věci! Prostě s některými 
hosty je hrozná legrace. I díky ní jsem v Drinopolu tak dlouho. 

Když se nám tam někdo namaže, tak říkám, že mám pocit 
z dobře vykonané práce. Opilý host se nazývá povedený 
výrobek.

Kdy jste namaloval svůj první vtip a objevil, že máte kreslířský 
talent?
To už přesně nevím, ale už na průmyslovce jsem pořád kreslil 
blbinky do sešitů, hlavně spolužákům, zapisoval hlášky 
a přebrepty profesorů, pokresloval zadní strany pivních tácků 
na objednávku za tekuté honoráře, prostě tak nějak.

Kdy se z kreslení pro radost stalo jedno z povolání?
Zlom byl před revolucí, když jsem se setkal s Vaškem 
Mikoláškem, polovinou dikobrazové dvojice MIKL.
Když se tato dvojice rozpadla, chvíli jsme spolupracovali. 
Potom jsem se osamostatnil, chodil na konzultace 
k profesorovi Dušanovi Motyčkovi a z jeho rad žiju dodnes. 
Dřív periodika chtěla vtipy jako obohacení pro čtenáře, dnes je 
všude reklama s opačným efektem. Za tu se autorovi neplatí, 
za tu se dostává. Kromě pár šťastlivců, kteří mohou tvořit 
do deníků, už téměř žádná poptávka není. Vše válcuje internet.

Nenapadlo vás přejít na internet a vytvořit si vlastní stránku 
nebo Facebook, kde byste publikoval své vtipy?
Ne, internetem se šíří z devadesáti procent neskutečné 
blbosti. Navíc mám rád papír, i když si kupuji knížky, tak nikdy 
elektronické, musejí šustit a vonět tiskem. Raději si tedy 
kreslím do šuplíku. Čekám, občas se někdo ozve. Vlastně mám 
jen jedno stálé místo, kam přispívám. Je to pivovar Ferdinand. 
Jak mi řekl jeden moudrý člověk: pane Radek, práce pro 
pivovar není na zbohatnutí, práce pro pivovar je poslání.

Ale v šuplíku jste měl asi hezkou zásobu, protože jste nedávno 
vydal knihu Jak se pod starostou houpala židle…
Chtěl jsem si udělat radost k šedesátinám. První knihu jsem 
vydal někdy před dvaceti roky, tu mi tehdy vydavatelství 
trochu zkazilo. Nyní jsem si ji připravil celou sám. 
Obrázky, grafiku i doprovodné texty. Vydat knihu není nic 
jednoduchého. Oslovil jsem dvacet devět vydavatelství, z toho 
se mi jich devět ozvalo. Musel jsem si sám sehnat sponzory, 
zbytek nákladů doplatit… Ale když pak vezmete novou knihu 
do ruky a na křest přijde spousta lidí, je to hezký pocit, 
za který ta práce stála. Když novinář Ivan Hanousek, archivář 
a majitel velké sbírky knih českého kresleného humoru, 
v časopise pro kreslíře a jejich unii vaši knihu pochválí slovy, 
že už dlouho neviděl tak dobře a kvalitně vyvedenou grafickou 
práci, tak se to čte dobře.

Kreslené vtipy jsou oblíbeným tématem výstav… Neuvažujete 
o nějaké?
Poslední výstavu jsem si také udělal jako radost 
k narozeninám. Několikrát jsem vystavoval v Malostranské 
besedě, moje obrázky visely například v Jižní Koreji, Turecku, 
Chorvatsku i Bruselu. Na Praze 6 jsem před lety měl své 
vtipy vystavené v Písecké bráně. Byla to společná výstava 
s fotografem Františkem Dostálem, který nedávno zemřel, on 
vystavoval své fotografie, já vtipy.

Můžeme se těšit na další výstavu?
Ta poslední byla takové best of. Měl jsem tam třicet osm 
nejlepších obrázků, nyní žádné nové nemám a nějak mi 
chybí chuť pokračovat. Zatím. Raději volný čas věnuji svým 
dalším zájmům – fotografování, hudbě, divadlu, knihám 
a sparťanskému hokeji i fotbalu. A slíbil jsem si, že jednou 
vydám knihu svých fotografií.
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Systém elektronického bezpečnostního 
dohledu – kterému se často říká tísňové 
tlačítko – je určen lidem, kteří se pro 
omezenou pohyblivost či osamělost 
necítí být zcela soběstačnými, a přesto 
chtějí žít ve svých domovech. Cílem této 
péče je poskytnout odbornou pomoc 
nepřetržitě 24 hodin denně, sedm dní 
v týdnu a snížit zdravotní a sociální 
rizika a umožnit jim žít v jejich vlastním 
prostředí co nejdéle.

Doposud městská část poskytovala 
finanční příspěvek organizaci Život 
90, která za něj nakoupila a instalovala 
zařízení v bytech klientů. Protože 
službu postupně začalo nabízet několik 
dalších organizací, nabízí nyní Praha 6 
svým občanům možnost volby mezi 
registrovanými poskytovateli tísňové 
péče, jako jsou například:
⟶ Anděl na drátě
⟶ Anděl strážný

⟶ Chytrá péče
⟶  Institut zdravotně-sociálních služeb/

Náš Slunovrat
⟶ Život 90

Jak tedy postupovat, pokud 
o tísňovém tlačítku uvažujete pro sebe 
nebo své blízké?

Vyberte si z registrovaných 
poskytovatelů této služby a nechte 
si ji instalovat. Poté si stáhněte 
na www.praha6.cz – Menu – Odbory 
– Odbor sociálních věcí kompletní 
pravidla Poskytování finančního daru 
uživatelům sociální služby tísňová 
péče včetně žádosti o tuto podporu. 
Po jejím vyplnění a dodání potřebných 
dokladů vám městská část na službu 
poskytne dar ve výši 75 % buď z ceny 
zakoupeného zařízení, nebo úhrady 
za repasované zařízení. Příspěvek lze 
použít i na úhradu aktivačního poplatku. 
Maximální částka činí 5000 korun. ■

Kolik vynesl  
Vánoční bazááár?
Osmý ročník Vánočního bazáááru, 
který organizuje Nadační fond 
Šestý smysl, vynesl 129 384 korun. 
Veřejná sbírka přinesla 45 282 
korun, prodejem věcí na bazáááru 
se získalo 58 120 korun a sponzoři 
přispěli 25 982 korun. Peníze 
pomohou znevýhodněným dětem 
z Prahy 6, které fond vybírá spolu 
s odborem sociálních věcí. 

Jak získat  
službu tísňového volání
Služba tísňového volání pomáhá při náhlých potížích či 
zraněních seniorům a lidem se zdravotním 
znevýhodněním, kteří žijí sami doma a jinak by 
se v podobných situacích ocitli bez pomoci. 
Praha 6 na ni přispívá už od roku 2004. 

Praha 6 
nezapomíná 
na své seniory
Závěr roku se nesl ve slavnostní 
atmosféře také v domech 
s pečovatelskou službou, v léčebně 
dlouhodobě nemocných i dalších 
zařízeních. 
Velkou radost obyvatelům domů 
s pečovatelskou službou udělaly 
děti z Mateřské školky Čínská, neboť 
jim nejprve nazdobily stromeček 
na zahradě, zazpívaly pod okny a také 
si připravily pásmo koled a vánočních 
písní, kterým jim zpestřily vánoční 
besídku. „Největší radost jsem nejen 
já měla z toho, že přišli snad všichni 
obyvatelé, kteří byli momentálně 
zdravotně v pořádku,“ říká ředitelka 
pečovatelské služby Prahy 6 Lucie 
Trnková. Děti dostaly za odměnu 
do seniorů plný koš bonbonků a slad-
kostí. Seniory navštívili starosta Jakub 
Stárek (ODS) a místostarosta pro sociální 
politiku Marián Hošek (KDU-ČSL), kteří 
obyvatelům seniorských zařízení rozdali 
malé vánoční pozornosti. Městská 
část nezapomněla ani na osaměle 
žijící seniory, připravila pro ně zhruba 
tři stovky vá nočních balíčků, které 
jim předala prostřednictvím odboru 
sociálních věcí. ■
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Vánoce v Praze 6

Vánoce v Praze 6 nabídly 
živý betlém, vystoupení 
Ivana Hlase nebo Báry 
Hrzánové, představení 
a pohádky pro děti 
i školní vystoupení
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Aktuálně v Muzeu literatury

Skleňák patří Chorvatsku 
Těšíte se na letní dovolenou 
v Chorvatsku? Krásu a bohaté 
architektonické dědictví této země 
si můžete připomenout v lednu 
za výlohami Skleněného paláce. 
Chorvatsko je oblíbená turistická 
destinace. Málokdo však opouští 
přímořská letoviska, aby se věnoval 
kulturní turistice. Přitom Chorvatsko 
je země bohatá na více či méně známá 
archeologická místa, jak se můžete 
přesvědčit za výlohami Skleňáku 
na náměstí Svobody. Výstava vás 
zavede do období od nejstaršího 
pravěku přes antiku, středověk, 
novověk až po současnost. Bohatství 
artefaktů svědčí o tom, že Chorvatsko 
je místem prolínání různých kultur 
a tradic, stejně jako často odlišných 
světonázorů, jejichž vzájemné působení 
v průběhu věků pomohlo položit 
základy a vybudovat stavbu moderní 
evropské země, hrdé na svůj bohatý 
a rozmanitý původ. Výstava představí 

oblíbenou přímořskou zemi jako místo 
četných archeologických a historických 
kulturních památek, které z ní činí 
jedinečnou kulturní a historickou 
krajinu. 

Výstava Chorvatské archeologické 
dědictví je také jedním z projektů oslav 
30 let mezinárodního uznání Chorvatska 
a diplomatických vztahů mezi oběma 
zeměmi, Chorvatskem a Českem. ■

Památník národního písemnictví/
Muzeum literatury – další významná 
kulturní instituce, která od podzimu 
loňského roku působí v Praze 6, vás zve 
na tyto výstavy.
Rozečtený svět – stálá expozice Muzea 
literatury představuje v deseti tematicky 
zaměřených výstavách sbírku Muzea 
literatury, dříve Památníku národního 
písemnictví. Expozice nesleduje žádnou 
konkrétní vyprávěcí linii, zachycuje 
vybraná umělecká zprostředkování 
individuální i společenské zkušenosti 
v literatuře 19. a 20. století. 

Nejkrásnější české knihy roku 2021 
nabízejí výsledky 57. ročníku soutěže, 
kterou každoročně pořádá Ministerstvo 
kultury ČR a Památník národního 
písemnictví. Soubor nominovaných 
a vítězných knih, jež ocenila mezinárodní 
odborná porota, doplňuje výběr 
studentské komise. 

Muzeum literatury 
najdete na adrese 
Pelléova 44/22,   
otev řeno je od úte rý 
do neděle od 10 do  
18 hodin. ■

Výstava Pištěk & Pištěk 
prodloužena 
Až do 29. ledna je prodloužena 
výstava Pištěk & Pištěk, dva světy 
ve Ville Pellé. 
Několik dnů navíc získali všichni, 
kdo si ještě nestihli prohlédnout 
výstavu otce a syna Pištěkových. 
Letošní devadesátník Theo dor 
Pištěk, který vstoupil na scénu 
počátkem 60. let minulého století, 
je skutečnou legendou, klíčovou 
postavou hyperrealistického 
malířství a světově uznávaným 
kostýmním výtvarníkem. Jeho syn 
Jan patří ke generaci 80. a 90. let, 
která spoluurčovala postmoderní 
směr českého malířství po pádu 
komunismu. 

Lednové akce 
Muzea hlavního města 
Muzeum hlavního města Prahy, Studijní 
a dokumentační centrum Norbertov, 
připravilo na leden několik akcí. 
Přednáška ⟶ Brněnské vilové kvinteto 
– 11. ledna od 17 hodin. V posledních 
deseti letech byly v Brně zpřístupněny 
čtyři slavné rodinné domy postavené 
v první polovině 20. století – vily 
Löw-Beer, Stiassni, Tugendhat 
a Jurkovičova. V současnosti probíhá 
rekonstrukce páté takzvané Arnoldovy 
vily. Přednáška bude věnovaná 
architektuře vil, příběhům projektantů 
a investorů, průběhu památkové 
obnovy a jejich aktuálnímu nebo 
plánovanému využití.
Přednáška ⟶ Funkcionalistická 
vila ve Velvarské se sídlem Centra 
Romů a Sintů v Praze – 18. ledna od 17 
hodin. Přednáška se zaměří na historii 
a bu doucnost funkcionalistické vily 
ve Velvarské s romantizujícími prvky, 
která nebyla v posledních letech trvale 
obývaná, ale často sloužila jako filmové 
kulisy. 
Komentovaná vycházka ⟶ Město 
na hradčanských baštách – 21. ledna 
od 14 hodin. Vycházka pod vedením 
Hedviky Čenkové začíná na zastávce 
tramvaje 22 Královský letohrádek.
Vstupenky na akce si můžete koupit 
a další podrobnosti o akcích najdete 
na www.muzeumprahy.cz.
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Ve všední dny je dopoledne vyhrazeno 
pro šestkové školy a školky, které si 
na webových stránkách kluziště mohou 
rezervovat časy a zatraktivnit tak dětem 
hodiny tělocviku. Odpoledne a večer si 
může přijít zabruslit kdokoli. Na kluzišti 
si lze půjčit brusle, ale i helmy, chrániče 
nebo hrazdičky pro úplné začátečníky. 
Součástí je prostor pro přezouvání, 
ale také vyhřívaný stan. Občerstvovací 
stánek nabízí teplé i studené nápoje, 
párek v rohlíku nebo donuty. Praha 6 
zvažovala, zda kluziště v době 

narůstajících cen energií realizovat. 
Rozhodl fakt, že i díky dlouhodobé 
spolupráci s DDM Prahy 6, které má 
ceny fixované, se provoz v letošním roce 
výrazně neprodraží. Nově je navíc pod 
kluzištěm umístěn polystyren, který 
udržuje chlad a lze tedy pro tuto sezónu 
předpokládat i větší 
úsporu energie. 
Kompletní 
a aktuální informace 
o provozu na www.
kluzistevypich.cz. ■

Procházky  
s Open House

8. 1. 9.30 hod. Vily slavných 
osobností v Bubenči I.
Procházka připomene nejen 
osudy vybraných domů 
v období druhé světové války 
a jejich poválečnou historii, ale 
především ty, kteří zde pobývali.

15. 1. 9.30 hod. Vily slavných 
osobností v Bubenči II.
Procházka s podtitulem Kam 
jezdívali Masarykovi a kde žili 
Gottwaldovi, odkryje osudy 
deseti domů, na jejichž vzniku se 
podíleli židovští stavebníci.

22. 1. 12 hod. a 13 hod.
Velký strahovský stadion  
– ze západní tribuny.
O historii i architektuře 
památkově chráněné stavby. 
Prohlídka určena prioritně pro 
osoby s omezenou pohyblivostí 
(seniory, návštěvníky o berlích, 
s chodítkem, na vozíku apod.) 
a jejich doprovod.

Více informací 
o akcích a nákupu 
vstupenek 
najdete na  
www.open-
housepraha.cz/
kalendar-akci/

Šestka bruslí na Vypichu
Bez ohledu na počasí si do konce února můžete přijít 
zabruslit na Vypich. Areál neKonečná je otevřený  
od 9 do 21 hodin.

Nové obrazy ve Sky Gallery Šestka
Artists based in Germany – tak  
se jmenuje nová výstava ve Sky  
Gallery Šestka. 
V netradičním výstavním prostoru – 
Obchodním centru Šestka v pražské 
Ruzyni – si můžete prohlédnout obrazy 
významných současných malířů 
působících v Německu: Dennise  
Scholla, Martina Edera, Norberta 

Stefana a Simona Haacka. Obrazy 
uznávaných malířů jsou zavěšeny  
přímo na ochozech centra a k vidění 
jsou kdykoli. Doplňují tak prvotní 
uměleckou instalaci Vodní elektrárna 
od Lubomíra Typlta i venkovní sousoší 
Procesí, jehož autorem je Richard 
Štipl a bylo zde instalováno na podzim 
loňského roku. ■
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V pátek a v sobotu 13. 
a 14. ledna se bude konat 
první kolo prezidentské 
volby. První den lze hlasovat 
od 14 do 22 hodin, druhý 
od 8 do 14 hodin. V případě, 
že žádný z kandidátů 
nezíská nadpoloviční 
většinu z odevzdaných 
platných hlasů, o dva 
týdny později, 27. a 28. 
ledna ve stejných časech, 
proběhne kolo druhé. 

Adresu volební místnosti a číslo 
volebního okrsku naleznete na obálce 
s hlasovacími lístky, která vám bude 
doručena Českou poštou do schránek 
nejpozději tři dny před volbami, tedy 
do 10. ledna. Jestliže lístky domů 
nedostanete, můžete o ně požádat 
ve volební místnosti. Její adresu a číslo 
volebního okrsku najdete na gis.praha6.
cz v záložce Volby. Při druhém kole se 
hlasovací lístky voličům nedoručují, 
vyzvednou si je přímo ve volební 
místnosti. 

Sedmero správného hlasování
1. Nezapomeňte si vzít s sebou 
do volební místnosti platný osobní 
doklad, tedy občanský průkaz nebo 
cestovní pas, kterým prokážete  
svou totožnost a státní občanství 
ČR. Pokud hlasujete mimo své trvalé 
bydliště a nejste zapsáni na zvláštním 
seznamu u zdravotnického nebo 
podobného zařízení, potřebujete 
voličský průkaz.
2. Každý volič hlasuje osobně, 
zastoupení není přípustné. Voliči, který 
nemůže sám vybrat hlasovací lístek 
například kvůli zdravotnímu omezení, 
může pomoci jiný volič – nikoliv však 
člen volební komise – a hlasovací lístek 
za něho vložit do obálky, popřípadě ho 
vhodit do volební schránky.
3. Ve volební místnosti obdržíte úřední 
obálku, případně můžete požádat 
o novou sadu hlasovacích lístků. S těmi 
vstoupíte za plentu určenou pro úpravu 
hlasovacích lístků. 
4. Z nabízených hlasovacích lístků 
vybíráte pouze jeden pro konkrétního 
kandidáta, který nijak neupravujete 
a pouze ho vložíte do úřední obálky. 
Tu poté vhodíte do volební schránky.  

Jestliže na hlasovací lístek dopíšete 
jiné jméno, vzkaz nebo kandidáta 
škrtnete či texty jinak pozměníte, stále 
platí, že hlasujete pro kandidáta, který 
je na lístku uvedený. K dodatečným 
úpravám se totiž nepřihlíží.
5. Poškození, natržení nebo přeložení 
hlasovacího lístku nemá vliv na jeho 
platnost, pokud jsou z něho patrny 
potřebné údaje.
6. Ale pozor! Pokud byste vložili 
do obálky více lístků najednou, je 
váš hlas neplatný, nezapočte se ani 
jeden. Neplatné jsou také hlasovací 
lístky přetržené, nevložené do úřední 
obálky nebo takové, které nebudou 
na předepsaném tiskopise. 
7. Zbylé hlasovací lístky lze vhodit 
do speciálního a k tomu určeného 
odpadkového koše ve volební místnosti.

Co dělat když…
… se ze závažných, zejména zdravotních 
důvodů nemůžete dostavit do volební 
místnosti sami? V den voleb k vám 
vyšle okrsková komise dva své členy 
s přenosnou volební schránkou, úřední 
obálkou, hlasovacími lístky a můžete 
hlasovat mimo volební místnost. O tento 
způsob hlasování, pokud tedy nemáte 
voličský průkaz, můžete požádat jen 
v místě, kde máte trvalý pobyt, a tedy 
i volební okrsek. O hlasování mimo 
volební místnost lze požádat telefonicky 
na číslech 220 189 987 a 220 189 759 
nebo e-mailem na volby@praha6.cz.

… jste se přestěhovali? Pokud došlo 
ke změně trvalého pobytu – a můžete 
prokázat změnu adresy. Po uzavření 
stálého seznamu voličů, tedy mezi 11. 
a 13 lednem pro první kolo a 25. až 27. 
lednem pro druhé, byste měli volit už 
v místě svého nového trvalého pobytu. 
I když tam nebudete zapsáni ve výpise 
ze stálého seznamu voličů, může vás 
okrsková volební komise dodatečně 
dopsat a umožnit vám hlasování.

…. nebudete v místě svého trvalého 
bydliště? Pak můžete hlasovat kdekoli 
v České republice nebo ve zvláštním 
volebním okrsku v zahraničí, ovšem 
pouze s voličským průkazem.

Jakým způsobem požádat  
o voličský průkaz
Osobně
⟶ pro 1. kolo voleb – až do 11. ledna, 
vždy v pondělí a ve středu od 8 do 18 
hodin, v úterý a ve čtvrtek od 8 do 15 
hodin a v pátek od 8 do 12 hodin, 11. 
ledna pak pouze do 16 hodin. 

⟶ pro případné 2. kolo – od 16. 
do 25. ledna ve stejných dnech 
a hodinách, poslední den opět pouze 
do 16 hodin
⟶ od 11. ledna 16 hodin do 13. ledna 
nelze podávat žádosti ani vydávat 
voličské průkazy – ani pro případné 
druhé kolo volby
Písemně
⟶ pro 1. kolo voleb do 6. ledna 16 hodin
⟶ pro 2. případné 2. kolo do 20. ledna 
16 hodin
⟶ žádost musí mít úředně ověřený 
podpis, případně být zaslaná z datové 
schránky voliče. 

V případě ztráty voličského průkazu 
nelze vystavit jeho duplikát.

Jak si vyzvednout voličský průkaz? 
Pokud si volič přijde osobně požádat 
o průkaz, dostane ho na počkání 
(v 1. patře radnice, číslo dveří 160a).

Vyzvednout ho může osoba, která 
se prokáže plnou mocí k převzetí – 
s úředně ověřeným podpisem voliče, 
pokud si předtím volič požádal o jeho 
vydání. Vyzvedávání připravených 
průkazů probíhá v kanceláři 128. 

Úřad zašle průkaz poštou do vlastních 
rukou na adresu uvedenou v žádosti – 
může to být kdekoli v České republice, 
v zahraničí nebo na zastupitelském 
úřadu v zahraničí.

Jak volit nového prezidenta

Seznam kandidátů 
(dle vylosovaných čísel) 
1. Pavel Fischer
2. Jaroslav Bašta
3. Josef Středula
4. Petr Pavel
5. Tomáš Zima
6. Danuše Nerudová
7. Andrej Babiš
8. Karel Diviš
9. Marek Hilšer

V první den voleb 13. a 27. ledna 
dojde k uzavření výdejny 
parkovacích oprávnění v Uralské 
ulici a Informačních kanceláří 
městské části Praha 6, s výjimkou 
Bělohorské, která se uzavře 
v 11 hodin.
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Spoluutvářet veřejný 
prostor má smysl
Vznik komunitní zahrady LIBÓZA byl 
umožněn prvním ročníkem Nápadu pro 
Šestku. V mezičase se etablovala nejen 
jako zahrada, ale i jako venkovní obývák 
Liboce pro komunitní a sousedská 
setkávání a jako osobitá open-air venue 
pro kulturní akce.

Vizi založení komunitní zahrady jsme 
měly ještě před vypsáním Nápadu pro 
Šestku, bez participativního rozpočtu 
by ale zahrada pravděpodobně 
nevznikla. Podpora projektu místními 
obyvateli a radnicí Prahy 6 byly zásadní 
pro získání souhlasu s realizací zahrady 
ze strany pražského magistrátu, 
který pozemek vlastní, a zároveň 
představovaly pro nás iniciátorky 
důležitý impuls se do projektu skutečně 
vrhnout.

Projekt komunitní zahrady LIBÓZA měl 
komplexnější zadání než většina jiných 
projektů Nápadu pro Šestku. Dokončení 
první fáze realizace trvalo téměř tři 
roky, nicméně čekání se vyplatilo. 
Založení zahrady uskutečněné díky 
Nápadu pro Šestku nám umožnilo její 
další rozšíření za podpory magistrátu 

hl. m. Prahy a vyjednání smlouvy 
o výpůjčce na několikaletý provoz. 
Velký dík patří i všem dobrovolníkům, 
kteří s budováním zahrady pomáhali. 
V zahradě v současnosti pěstuje 
na 55 m2 vyvýšených záhonů zhruba 20 
rodin, včetně dětí z MŠ Sbíhavá.

Původní záměr projektu jsme 
časem rozšířily o další aktivity. 
S pomocí grantů Šestka kulturní 
jsme v LIBÓZE nastartovaly provoz 
v podobě kulturních a komunitních 
akcí - zahradních slavností, site-specific 
výstavy, letního kina, svátku světla, 
stejně jako koncertů a divadelních 
představení. LIBÓZA tak zaplňuje 
prázdné místo na kulturní mapě 
Prahy 6 v této lokalitě. Dává prostor 
pro profesionální i amatérské umění 
a jejich prolínání a vedle toho realizuje 
akce s několikaletou tradicí jako 
sousedské snídaně a společné vánoční 
zpívání koled, čímž podporuje pocit 
místní sounáležitosti. Genius loci 
lokality svahu nad rybníkem Terezka 
v těsné blízkosti Obory Hvězda tyto 
zážitky v zahradě ještě umocňuje. 

Letem světem
Po dohodě investora Crestyl, radnice 
a zástupců místních obyvatel, Spolku 
pro Hanspaulku, spěje bytová zástavba 
areálu bývalé Aritmy k územnímu 
rozhodnutí. → Prosklená dřevostavba 
v místě ubytovny na Macharově 
náměstí na Ořechovce začne vznikat 
nedlouho po Novém roce. → Z 3403/00 
je změna územního plánu, která 
umožní vyhloubit tunel pro železnici 
mezi Dejvicemi a Veleslavínem. 11. 
ledna 2023 od 10 hodin proběhne 
v CAMPu veřejné projednání 
a vyhodnocení vlivů této změny 
na udržitelný rozvoj území, námitky lze 
podávat do 18. 1. Jednání bude možné 
sledovat na internetu. → Nesoulad se 
stávající strukturou a charakterem 
území a výškovou regulací byl 
důvodem zamítnutí stavby bytového 
domu při ulici Nad Lávkou. → Sousedé 
se odvolali proti projektu bytového 
domu v proluce v ulici Za Strahovem. 
→ Proběhla výstava Zámek Veleslavín – 
Paměť krajiny, organizovaná spolkem 
Hradní potok. ■ 

J. Škvor, J. Koňaříková,  
Společně pro 6

Stránka spolků  
a občanských  
iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů 
činných v Praze 6. Příspěvky 
zasílejte na spolky-redakce@
praha6. org. Archiv a plné  verze článků 
na praha6. org. Texty nevyjadřují 
postoje MČ, odpovídají za ně 
podepsané spolky a iniciativy. 

Do budoucna bychom rády rozšířily 
libózní aktivity o edukativní semináře 
zaměřené na témata permakulturního 
zahradničení a trvalé udržitelnosti.

Zapojování obyvatel 
do spolurozhodování o sdíleném 
prostoru má velký smysl, protože právě 
oni mají dobrý vhled do každodenního 
užívání lokality. LIBÓZA je toho živoucím 
příkladem. Myslíme si, že by bylo 
vhodné participativní přístup rozšířit 
i do dalších oblastí rozhodování, 
například týkající se proměn veřejných 
prostranství. Inspiraci lze čerpat z dobré 
praxe jiných městských částí. Ukazuje 
se, že to z dlouhodobého hlediska stojí 
za to. ■

Petra Beránková, Vendula Guhová, 
LIBÓZA, z.s.

foto: Alina Krestinina
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→ DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 688, Praha 6, pokladna tel.: 
233 901 384, vstupenky@semafor.cz, 
www.semafor.cz
 
2. 1. Všechnopárty 
3. 1.  Všechnopárty 
7. 1.   Felix Holzmann a host znovu 

v Semaforu  
8. 1.  Patrola Šlapeto: Tříkrálový koncert
11. 1.  Dveře dokořán pro Karla Plíhala
12. 1.  Dveře dokořán pro Karla Plíhala
14. 1.   Elvis Presley: Aloha From Hawaii 

 – 50 
16. 1.  Všechnopárty 
17. 1.  Všechnopárty 
18. 1.   Kdyby 1000 klarinetů od divadla 

k filmu 
19. 1.  Černá kočka – Bílý pes 
20. 1. Prsten pana Nibelunga 
21. 1.  Návštěvní den u Miloslava Šimka 
22. 1. Můžem i s mužem 2 
23. 1. Co na světě mám rád 
24. 1.  Kdyby 1000 klarinetů od divadla 

k filmu 
25. 1. Devatenáct tváří jazzu 
26. 1. VARIETÉ KRHUT 
27. 1.  VARIETÉ KRHUT 
29. 1 Dveře dokořán pro MARIEN 
30. 1. Všechnopárty 
31. 1. Všechnopárty

→ DIVADLO S + H
Dejvická 919, Praha 6, tel.: 224 316 784, 
pokladna@spejbl-hurvinek.cz,  
www. spejbl-hurvinek.cz
 
13. 1. 10:00 a 12:00 Žeryčku, hop!
14. 1. 14:00 a 16:30  Hurvínkova 

Nebesíčka
17.–19. 1. 10:00 a 12:00 Žeryčku, hop!
21. 1. 14:00 a 16:30  Spejbl, Hurvínek 

a JÁ
22. 1. 10:30 a 14:00  Spejbl, Hurvínek 

a JÁ
24. a 25. 1. 15:00 Žeryčku, hop!
28. 1. 14:00  Hurvínkův 

popletený víkend
29. 1. 10:30 a 14:00  Hurvínkův 

popletený víkend
31. 1. 15:00 Žeryčku, hop!

→ DEJVICKÉ DIVADLO 
Zelená 15a, Praha 6, pokladna  
a rezervace vstupenek tel.: 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz, 
www.dejvickedivadlo.cz

9. 1. Vina?
10. 1.  Elegance molekuly

11. 1.  Fifty
12. 1.  Fifty
13. 1.  Vina?
14. 1.  Ucpanej systém
15. 1.  Přízraky
18. 1.  Terapie
19. 1.  Komplic 
20. 1.  Vzkříšení
21. 1.  Ucpanej systém
23. 1.  Každý má svou pravdu
25. 1.  Vize 2000 
26. 1.  Fifty
27. 1.  Absolutno
28. 1.  Racek
29. 1.  Každý má svou pravdu
30. 1.  Interview
31. 1.  Komplic

ANTI.KVARIÁT DD
16. 1. ve 20:00  Játra 
25. 1. v 19:30  Like Me If You Can 
(divadelní spolek Performalita)
26. 1. v 19:30  Swing Cabinet (hudební 
večer / vstup volný)
30. 1. ve 20:00  Večer jedna báseň / 
hosté Martin Reiner a Petr Nikl
31. 1. ve 20:00  Co.media / hosté  
K. Melíšková a V. Khek Kubařová

→ VILLA PELLÉ
Pelléova 91/10, Praha 6, 
tel.: +420 224 326 180,  
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz

Výstava: do 29. 1. 2023 → Pištěk & 
Pištěk: DVA SVĚTY 
Komentované prohlídka:  
17. 1. v 18:00 
Tvůrčí dílna: 15. 1. 14:00– 15:30 → Dávám 
ti znamení. Pro děti 6–10 let. Práce se 
symbolem, stylizací objektu pomocí 
geometrie a jednoduché textury, 
proměna 2D obrazu do 3D objektu 
pomocí barevných filtrů a sítí.
Nedělní škola umění hrou: 8. 1. 14:00–
15:30 → Den, kdy se zrodil umělec – 
Jean-Michel Basquiat: Tiskařská dílna 
na textil.
22. 1. 14:00–15:30 → Den, kdy se zrodil 
umělec – Cindy Sherman: Animace/
pixelace – autoportrét. Workshopy pro 
děti od 6 do 12 let.
Škola ilustrace : 15. 1. 14:30–16:30 → 
Rčení a pořekadla. Zkuste nakreslit 
říkadla, vtipy, pranostiky a pořekadla. 
Workshop pro děti od 6 do 12 let.

→ KAŠTAN — SCÉNA UNIJAZZU
Bělohorská 150, Praha 6,  
kastan@kastan.cz,
www.kastan.cz

 5. 1. 
18:30 VERNISÁŽ VÝSTAVY → Jaromír F. 
Palme: Jsem rád, že tak dobře vypadáte. 
Vstup volný
5. 1. 
20:00 KONCERT → Člověk krve, Původní 
Bureš
6. 1. 
20:00 KONCERT → MCH Trio, DJ Satan
7. 1. 
20:00 KONCERT → Loes & The Acoustic 
Engineers,  Zkusmeto
10. 1. 
18:30 Přednáška Z. Lukeše:  Bohumil 
Hübschmann a Antonín Engel. 
11. 1. 
20:00 KONCERT → Jan Burian: Kulturní 
ozdravovna
12. 1. 
20:00 KONCERT → Štefánikove deti (SK), 
Byl pes
13. 1. 
20:00 KONCERT → Ještě jsme se 
nedohodli, Ty syčáci!
14. 1. 
15:00 Divadlo Kapsa: O Budulínkovi
14. 1. 
20:00 KONCERT → Planety, Laundered 
Syrup
16. 1. 
19:00 PŘEDNÁŠKA → Pavla Bičíková: 
Žhavá Andalusie
17. 1. 
19:00 AUDIOVIZUÁLNÍ VEČER → Vít 
Novák: Nástup Beatlemánie (1962-63)
18. 1. 
20:00 AUDIOVIZUÁLNÍ VEČER → Michal 
Bystrov & Jiří Šlupka Svěrák: Příběhy 
písní live VI.
19. 1. 
20:00 KONCERT → Uvidíme, uslyšíme: 
O. Janota & J. Honzák & D. Dorůžka & V. 
Křišťan & R. Janotová
20. 1. 
20:00 KONCERT → Tomáš Braun, Dorka 
Barová
21. 1. 
15:00 Divadlo Absolon: Doktor ZOO 
a Kačaba
21. 1. 
20:00 KONCERT → Rare Footage, 
Drunken Strings
23. 1. 
20:00 KONCERT → Eniesa (SK)
24. 1. 
20:00 KONCERT → Silent Greetings 
a Purplefox Village
25. 1. 
16:00 Sváťovo dividlo: O koblížkovi
26. 1. 
20:00 KONCERT → OTK, Lajky
27. 1. 
20:00 KONCERT → Cybergrounds, F.W.M
28. 1. 
15:00 Divadlo Neklid: Kouzelné jablíčko
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žhavým lávovým 
jezerem, velbloudí 
karavany se solí 
a duhová jezírka, 
nejvyšší hora 
Semienských hor Ras 
Dašan. 

Pondělí 23. 1.  Cvičení s theraband 
gumou

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

Úterý 24. 1.  Stop zapomínání  
– I. skupina

14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Středa 25. 1. Hrajeme scabble
14,00 – 16,00

Čtvrtek 26. 1. „Melodie věčně zelené“
14,30 – 16,00  Hraje a zpívá 

PhDr. Michal Kotas

Pondělí 30. 1.   Cvičení na židlích 
pro zdravá záda 
s Mgr. Hanou Jelínkovou

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

Úterý 31. 1.  Výtvarný ateliér 
s MgA. Zuzanou 
Valenovou

13,30 – 16,00  „Tvoříme zápichy 
do květináče“

Úterý 31. 1.  Stop zapomínání  
– II. skupina

14,00 – 15,30 Paměťová cvičení

→ SENIOR FITNES Z. S. 
Informace a přihlášky:  
z.roidtova@seniorfitnes.cz,  
tel.  606 203 406.

Další podrobnosti najdete  
na www.seniorfitnes.cz/Novinky.

Pravidelná zdravotní cvičení
Tatran Střešovice, 
pondělí 9 až 10 h, 
čtvrtek 14 až 15 h, cena 60 Kč,  
rezervace na tel: 732 381 138.

FTVS UK 
úterý 11 až 12 h, cena 100 Kč, rezervace 
na tel: 739 623 410.

Kromě pohybových aktivit Seniorfitnes 
volnočasové a vzdělávací aktivity 
v Kulturně komunitním centru  
(Uralská 6) – sebeobrana, taiči, 
francouzština, angličtina, italština. 

28. 1. 
20:00 KONCERT → The Lewis Creaven 
Band (UK/CZ), Boží Muka
31. 1. 
20:00 KONCERT → Irena Lahodná & 
Jarda Hudec

Výstava
5.– 31. 1. 2023
Jaromír František „Fumas“ Palme: 
Obrazy z cyklu „Jsem rád, že tak dobře 
vypadáte“. 
Malby vzniklé podle deníkových skic 
a záznamů, akryl na plátně. 
  

→ FRESH SENIOR 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6,  
www.villapelle.cz. Písecká  
Brána K Brusce 5, Praha 6,  
www.piseckabrana.cz, tel.:  
224 326 180, e-mail: info@ 
porteos.cz, www.freshsenior.cz

10. 1. 
16 hod. PÍSECKÁ BRÁNA
SUFLÉ SOIRÉE. Novoroční koncert 
flétnistky Zuzany Havlové a kytaristky, 
loutnistky a harfenistky Lenky  
Mitášové.

17. 1. 
16 hod. VILLA PELLÉ
Komentovaná prohlídka výstavy  
Pištěk a Pištěk. Prohlídka expozice 
s kurátorem výstavy Petrem Volfem. 
Nutná písemná rezervace na  
karolina@freshsenior.cz

24. 1. 
16 hod. VILLA PELLÉ
Trénink paměti. Hodinka mozkového 
joggingu s akreditovanou trenérkou.

31. 1. 
16 hod. VILLA PELLÉ 
Po stopách Kolumba na Velké Antily I. 
Cestopisná přednáška napříč Kubou 
a Dominikánskou republikou. Nutná 
písemná rezervace míst na karolina@
freshsenior.cz.

→ KC ŠLEJNICKÁ 
Komunitní seniorské centrum 
Pečovatelská služba Prahy 6.  
Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330, 
e-mail: ksec@pecovatelska- 
sluzbap6.com.

Pondělí 2. 1.  Cvičení na židlích pro 
zdravá záda

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

Úterý 3. 1.  Stop zapomínání – II. 
skupina

14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Úterý 3. 1. Výtvarný ateliér
13,30 – 16,00  „Šijeme Tři krále 

do betléma“ 

Středa 4. 1. Kurz PC 
15,00 – 16,00 I. skupina – začátečníci
16,00 – 17,00  II. skupina – pokročilí 

a procvičování I. skupiny

Čtvrtek 5. 1.  Minikurz s Alžbětou 
Ivančekovou, studentka 
FF UK

14,30 – 16,00  Jak posílat SMS, 
mail, vyhledat něco 
na internetu, pustit si 
video… 

Pondělí 9. 1. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

Úterý 10. 1.  Stop zapomínání  
– I. skupina

14,00 – 15,30 Paměťová cvičení
 
Středa 11. 1. Hrajeme scrabble
14,00 – 16,00

Čtvrtek 12. 1. Toulky Prahou
14,00 – 16,00  Neznámé známé 

Karlovo náměstí a neb 
od Novoměstské 
radnice na Slovany. 
Sraz: supermarket 
ALBERT, stanice 
tramvaje 2, 18, 22 
Karlovo náměstí

Pondělí 16. 1.  Cvičení na židlích 
na podporu stability

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

Úterý 17. 1.  Stop zapomínání  
– II. skupina

14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Úterý 17. 1. Výtvarný ateliér 
13,30 – 16,00  Tvoříme zápichy 

do květináče

Středa 18. 1. Kurz PC 
15,00 – 16,00 I. skupina – začátečníci
16,00 – 17,00  II. skupina – pokročilí 

a procvičování I. skupiny

Čtvrtek 19. 1. Etiopie
14,30 – 16,00  Kráter Erta Ale se 
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ŠPALETOVÁ 
A HISTORICKÁ OKNA

+420 777 874 899 
www.oknacreative.cz

Povolení od památkářů zajistíme
a s granty Vám pomůžeme

SHOWROOM: Sokolovská 551/131, 
Praha 8 - Libeň

Pohledná seniorka hledá 
parťáka se smyslem pro hu-
mor ke společným návštěvám 
divadel, koncertů, výstav atd. 
Tel. 724 191 750

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Stěhování všeho druhu. Volejte: 773 484 056

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE - 
SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ - SÍTĚ PROTI HMYZU-tel:-
733720950-pavel.janci@email.cz

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokar-
ton. Sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

Administrativního pracovníka do ekonomického oddělení pro 
příspěvkovou organizaci na plný úvazek od 1.2.2023 přijme 
VOŠSP, SOŠP a Gymnázium, Praha 6, Evropská 33. Znalost 
práce s PC, MS Office, Excel – pokročilý, ekonomické vzdělání 
a ZPS výhodou. Více na www.pedevropska.cz. Nabídku  
s uvedením vzdělání a praxe zašlete na adresu: info@pedev-
ropska.cz nebo tel: 233 091 261.

ANGLIČTINA 
on-line konverzace
pro studenty i dospělé 

45 minut 275 Kč (2 osoby 195 Kč/os.)
60 minut 295 Kč (2 osoby 235 Kč/os.)

Kontaktujte mne na tel.: 704 350 342,  
e-mail: johnny.english.cz@email.cz

Pronajmu dlouhodobě zděnou 
garáž 50 m od stanice Metra 
Veleslavín. Tel 602 317 354

pondělí 2. 1. 
Václavkova – nádraží Praha Dejvice x Dejvická  
x V. P. Čkalova x Jaselská
úterý 3. 1. 
Krupkovo náměstí – u kostela x Českomalínská x 
Juarézova
středa 4. 1. 
nám. Interbrigády x Ve Struhách x Antonína Čermáka
čtvrtek 5. 1. 
Studentská x Zikova x Kolejní x Zelená
pondělí 9. 1.  
K Brusce x Na Valech x Kozlovská x Na Karlovce
úterý 10. 1.  
Na Ostrohu x Průhledová x Koulova x Čínská
středa 11. 1.  
Na Kuthence x Na Čihadle x Šárecká x Mydlářka
čtvrtek 12. 1.  
Africká x Kamerunská x Arabská x Egyptská
pondělí 16. 1.  
Kladenská x K Lánu x Africká x Alžírská
úterý 17. 1.  
Tobrucká – parkoviště x Vostrovská x Na Pernikářce
středa 18. 1.  
V Šáreckém údolí – Žežulka x Horoměřická x K Vršíčku
čtvrtek 19. 1.  
V Sedlci proti č. 9/23 x V Šáreckém údolí x V Podbabě
pondělí 23. 1.  
Kladenská x nám. Bořislavka x Dělostřelecká x Slunná
úterý 24. 1.  
Macharovo náměstí x Pod Novým lesem x Nový lesík
středa 25. 1.  
Na Bateriích u č. 27 x Střední x Pod Petřinami
čtvrtek 26. 1.  
Na Okraji x Krásného x Stamicova x Brixiho
pondělí 30. 1.  
Heyrovského náměstí (u obchodu) x Brunclíkova  
x Nad Alejí
úterý 31. 1.  
Zeyerova Alej x Nad Alejí x Sestupná x V Domcích
středa 1. 2.  
Parléřova x Myslbekova x Pod Drinopolem x Mládeže
čtvrtek 2. 2.  
Liborova x Šlikova x Kopeckého x Pod Věží

Umístění velkoobjemových  kontejnerů 
Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy v roce 2023 
zorganizoval opět projekt sběru objemného odpadu z domácností 
pomocí  velkoobjemových kontejnerů (dále jen VOK).
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze na 4 hodiny v čase 
16.00 — 20.00 hod. VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Do kontejneru lze odkládat: 
Nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, 
staré sportovní náčiní, auto sklo a kovové předměty. 
Do kontejneru nelze odkládat: 
Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský 
odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, stavební 
odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, televizory 
a PC monitory, počítače, lednice, mrazáky 
a sporáky. Informace získáte na tel.: 220 189 402 
 (Monika Hetešová — ÚMČ Praha 6).
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ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY  
i poškozené,do r.1970. Máme zájem o dečky, 

přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze 
skla. Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. 

Gramofony, telefony,psací stroje. Porcelán-sošky, 
hrnky, kořenky. Alpaka-mísy, košíky, tácy. Mlýnky, 
fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. 
Hodiny, budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, 

zvířata, Madona. Šperky–české granáty, zlaté, 
stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací 
stůl s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, 
věšáky.Lampy, lustry. Předměty z Číny, Orientu.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, i když 
nic nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.

Kontakty: tel. 777 100 898, 
e-mail: sahula.martin@post.cz

SLEVA PRAHA 6 – 15%

ŽALUZIE 

SÍTĚ PROTI HMYZU 

LÁTKOVÉ ROLETY

liborchrast@volny.cz 
tel.: 602 332 815 

Gensovská 6, Praha 6 
www.okna-praha6.cz

SLEVA PRAHA 6 – 5%

REKONSTRUKCE 
BYTŮ, KOUPELEN 

A DALŠÍ
STAVEBNÍ PRÁCE 

liborchrast@volny.cz 
tel.: 602 332 815 

Gensovská 6, Praha 6 
www.okna-praha6.cz
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noviny městské části Praha 6 Informace

Kontakty na zastupitele
Zastupitelský klub ODS a KDU-ČSL
Předseda: Ing. Jiří Lála, jlala@praha6.cz; 
místopředsedové: Ing. Jan Decker CSc., jdecker@praha6.
cz; Ing. Bc. Simona  Nesvadbová, Ph.D., ING-PAED IGIP,  
snesvadbova@praha6.cz; členové: Zdeněk Hlinský,  
 jhlinsky@praha6.cz; MUDr. Marián Hošek,  
mhosek@praha6.cz; Ondřej Matěj Hrubeš,  
ohrubes@praha6.cz; Ing. Václav Kožený Ph.D., MBA,  
vkozeny@praha6.cz; JUDr. Mgr. Marcel Petrásek, MBA, LLM, 
 mpetrassek@praha6.cz; Mgr. Jakub Stárek,  
jstarek@praha6.cz; JUDr. Michal Vostrý, MBA, LLM, 
 mvostry@praha6.cz; Vladimír Šuvarina,  
vsuvarina@praha6.cz.

Zastupitelský klub TOP 09
Předseda: Mgr. O. Dušek, 775 663 342,  
odusek@praha6.cz; místopředseda: Mgr. M. Baxa,  
mbaxa@praha6.cz; členové: Jiří Benda,  
jbenda@praha6.cz; Mgr. Jan Chabr,  
jan.chabr@gmail.com; Mgr. Ondřej Kolář, 
kolaro@psp.cz; Ing. arch. E. Smutná, esmutna@praha6.cz; 
MUDr. Irena Maříková, MBA,  irkom@email.cz.

Zastupitelský klub Piráti
Předseda: Mgr. Ondřej Vykoukal, 725 300 552, 
ondrej.vykoukal@pirati.cz; místopředsedkyně: Ing. Eva 
Tichá, 728 124 310, eva.ticha@pirati.cz;  členové: Bc. Tereza 
Hubáčková DiS., 777 647 313, tereza.hubackova@pirati.cz;   
Mgr. Martin Suchan, 607 212 519,  
martin.suchan@pirati.cz; Mgr. Ondřej Chrást,  
606 914 916, ondrej.chrast@pirati.cz; Ing. Miloš Vlach,  
724 181 101, milos.vlach@pirati.cz; Antonín Štogr,  
602 207 285, antonin.stogr@pirati.cz. 

Zastupitelský klub STAN s podporou Zelených
Předseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz, 
místopředsedové: Bc. Barbora Truksová,   
btruksova@praha6.cz. MgA. Petr Prokop,  
pprokop@praha6.cz; členové: PhDr. Petr Palacký, Ph.D., 
603 114 577,  ppalacky@praha6.cz;  
Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, okuzilek@praha6.cz;  
Prof. RNDr. Jan Konvalinka, CSc., jkonvalinka@praha6.cz; 

Zastupitelský klub PRAHA 6 SOBĚ
Předsedkyně: Mariana Čapková, tel. 773 737 504, 
mcapkova@praha6.cz; místopředseda: Jiří Janoušek,  
607 909 192,  jjanousek@praha6.cz; členové:  
Filip Orel, 603 454 109, forel@praha6.cz; Štěpán Barták,  
774 261 321,  sbartak@praha6.cz; Lukáš Pokorný,  
603 178 200,  lpokorny@praha6.cz; Tomáš Pižl,  
777 355 406, tpizl@praha6.cz.

Zastupitelský klub ANO
Předseda: Ing. Mgr. Petr Soukal, Ph.D., 731 625 057, 
 psoukal@praha6.cz; členové: Bc Taťána Klíčová,  
tklicova@praha6.cz; Bc. Tomáš Kočica,  
tkocica@praha6.cz; Ing. Arch. Martin Polách,  
mpolach@praha6.cz; JUDr. Patricie Pražáková, 
 pprazakova@praha6.cz; Marek Tolde, mtolde@praha6.cz. 

Zastupitelé bez klubu:  
MUDr. Martin LUKÁČ, Trikolóra+SPD, mlukac@praha6.cz; 
Alena Melzerová, Trikolóra+SPD, amelzerova@praha6.cz.

Šestka — periodický tisk městské části Praha 6.
1/2023, vychází dne 29. prosince 2022.  
Uzávěrka příštího čísla dne 13. ledna 2023.
Vydavatel: Městská část Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, 
IČ: 00063703, tel.: 220 189 111, www.praha6.cz
Redakce: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
Inzerce: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
Náklad: 35 000 výtisků, vychází 11 x ročně
Dtp: Lucie Čapková
Registrační číslo mk čr 13180
Vydavatel neodpovídá za obsah uveřejněné inzerce. 
Autorem nesignovaných textů je redakce. 

Redakční radu tvoří Výbor pro otevřenost, média a participaci 
a Redakční skupina. Vydávání se řídí Pravidly schválenými 
zastupitelstvem.

Přijmu kadeřnici (ka) na živnostenský list. Tel: 728 995 661

Koupím obrazy malířů: Zezula, Jambor, Porš a dalších,  
tel: 776 393 000

OA BUBENEČ
OA Bubeneč nabízí denní prezenční vzdělávání ve dvou oborech:

• 63-41-M/02 Obchodní akademie
• 78-42-M/02 Ekonomické lyceum

Ve školním roce 2023/2024 otevíráme také nový obor:
• 79-41-K/41 Gymnázium

OA Bubeneč sídlí v klidném prostředí poblíž Stromovky v Praze 6. 
Ve školním roce 2023/2024 budou otevřeny 2 třídy Obchodní 

akademie, 2 třídy Ekonomického lycea a 1 třída Gymnázia.

Obor Obchodní akademie klade důraz na přípravu na studium 
VŠ a současně i na dobré předpoklady pro uplatnění v praxi. 

Od 2. ročníku si žáci volí jeden ze specializačních bloků.
Obor Ekonomické lyceum je gymnaziální typ studia zaměřený 
především na studium na VŠ a nový obor Gymnázium akcentuje 
všeobecné vzdělání a přípravu na další studium různých typů VŠ.

Rádi Vás uvítáme na dnech otevřených dveří!

Dny 
otevřených 
dveří 2023

────

Prezenčně:
11. 1. 2023

16:00 – 19:00
&

Online:
18. 1. 2023

18:00

(Google Meet)

OA BUBENEČ
Krupkovo náměstí 4

160 00 Praha 6

224 313 860

www.oabubenec.cz
oakrupkovo@oakrupkovo.cz

FB: oabubenec

Metro A 
Hradčanská

Bus 131 & 108
Sibiřské náměstí
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